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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

مدیرکل راه و شهرسازی استان در خصوص آخرین وضعیت مسکن توضیح داد؛  

سرانجام طرح »اقدام ملی مسکن« در اصفهان
        تا کنون حدود ۶0 شهر استان پوشش طرح اقدام ملی را دارد و در صدد هستیم در قدم بعدی برای سایر شهرها نیز اقدام شود
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وقتی برخی از 
رسانه ها نیز به کمک 

دلالان می آیند!
روزهای گذشته مسئولان به طور 
مکرر اعلام کرده انــد انتخابات 
آمریکا هیچ تاثیر بــر اقتصاد ما 
ندارد اما گویا دیگــر حنای آنها 
برای مردم رنگی ندارد و بازار بعد 
از انتخاب شدن بایدن به عنوان 
رییس جمهور جدید آمریکا به 
شــدت تحت تاثیر قرار گرفته 
است. قیمت بسیاری از کالاهای 
ســرمایه ای مانند دلار در حال 
کاهش اســت و این می تواند به 
یک خبر بسیار خوب برای کشور 
ما تبدیل شود زیرا قشر ضعیف 
جامعه بسیار در مضیقه هستند. 
اما گویا همه مردم هم خوشحال 
نیســتند و عده ای دلال و سود 
جو که به امید برد ترامپ دلار و 
خودرو و دیگر کلاهای سرمایه ای 
را به وفور دخیره کرده بودند تا بعد 
از اعلام نتایج به بهانه ای تازه خون 
مردم را در شیشــه کنند ، امروز 
به ریسمان سیاه و سفید چنگ 
می زنند تا از این شرایط نیز بهره 
کافی را ببرند. یکی از این بازارها 
بازار خودرو است که دچار ریزش 

شگفت انگیزی در ...

 عضو هیات مدیره 
شرکت بورس:

 بورس در انتظار 
روندی متعادل است

انتظــار مــی رود بازار ســهام معامــلات این 
 هفته را بــا روندی متعادل و بعضــا مثبت آغاز

 کند.
قابلیت پیش بینــی از ابزارهای مــورد نیاز هر 
فعالیــت می باشــد که بــازار ســرمایه نیز از 
این داســتان مستثنی نیســت و در این میان 
پیــش بینــی می شــود برخــی از صنایع و 
شــرکت هــای فعــال در بــورس از مســیر 
 متعادل به ســمت مثبت شــدن نیز حرکت

 کنند.
جواد عشقی نژاد با بیان مطلب بالا اظهار داشت: 
بازار ســرمایه در انتظار رخداد یک اتفاق برای 

رهایی از فشارهای اقتصادی و سیاسی...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
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2 ادامه در صفحه 

معاون اسبق ارزی بانک مرکزی:پیروزی بایدن انتظارات تورمی را کاهش داد

قیمت دلار به کمتر از بیست هزار تومان می رسد؟
یک کارشناس بانکی معتقد است نرخ واقعی دلار در ایران باید بین ۱۸ تا ۲۲ 

هزار تومان باشد و بانک مرکزی و دولت باید با ایجاد تمهیداتی روند 
کاهشی نرخ دلار تا رسیدن به این کانال را ادامه دهند.

پس از اینکه جو بایدن از دونالد ترامپ پیش افتاد بازار ارز ایران 
ناگهان با فروکش کردن افزایش قیمت ارز مواجه شد. نرخ هر 

دلار امریکا که به ۳۲ هزار تومان رسیده بود در روز شنبه ناگهان به 
کمتر از ۲۴ هزار و ۵۰۰ تومان رسید. این در حالی بود که هنوز پیروزی 

جو بایدن رسما اعلام نشده بود و شمارش انتخابات امریکا هنوز...
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مدیرعامل سازمان فاوا شهرداری اصفهان عنوان کرد:

بهره مندی 100 هزار اصفهانی از پروفایل شهروندی

در شرایط کرونا 
مجبور شدیم به 
موضوع خدمات 

غیرحضوری، 
اولویت بیشتری 

بدهیم و امور مرتبط 
را سرعت بخشیم؛ 
قبلا هم بانک ها و 
بیمه ها خدمات 

غیرحضوری داشتند 
اما شهروندان تمایل 
داشتند، فعالیت های 

خود را حضوری 
پیگیری کنند

مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان گفت: یکی از مشکلاتی که ما در سازمان فاوا با آن مواجه هستیم و تحت تاثیر آن قرار 
داریم، اعمال تحریم ها علیه کشور است که باعث شده خرید تجهیزات مورد نیاز فاوا در شهرداری با مشکل مواجه شده و از طرفی به خاطر نوسانات نرخ 

ارز، بسیاری از خریدهای امسال این سازمان بلاتکلیف شد.

به گزارش اداره ارتباطات رسانه 
ای شــهرداری اصفهان، ســید 
حمیدرضا ابطحی با اشــاره به 
تطابق شرایط و امکانات سازمان 
فاوا شهرداری اصفهان با شرایط 
کرونایی، اظهار کرد: موضوع ارائه 
خدمات غیرحضوری و مجازی 
برای سازمان فاوا دور از ذهن و غیرقابل پیش 
بینی نبود به طوریکه در اواخر بهمن ماه سال 
گذشته سامانه Lcity.ir را راه اندازی کردیم 
و درصدد آموزش مجازی به شهروندان بودیم.  
وی ادامه داد: همچنین ســامانه میز خدمت 
My.isfahan. شهرداری اصفهان به آدرس

ir نیز در مرحله تولید و اجرا بود که بروز بیماری 
کرونا سبب تسریع و تسهیل آن شد.

مدیرعامل سازمان فاوا با بیان اینکه ما در سازمان 
فاوا با بروز شرایط کرونا غافلگیر نشدیم، اضافه 
کرد: در این شــرایط مجبور شدیم به موضوع 
خدمات غیرحضوری، اولویت بیشتری بدهیم و 
امور مرتبط را سرعت بخشیم؛ قبلا هم بانک ها 
و بیمه ها خدمات غیرحضوری داشــتند اما 
شهروندان تمایل داشتند، فعالیت های خود 
را حضوری پیگیری کنند اما در شرایط کرونا 
جامعه مجبــور به تغییر رویه شــد و راه چند 
ســاله فرهنگ ســازی و مطالبه گری را چند 

ماهه طی کرد.
ابطحی با بیان اینکه با راه اندازی ســامانه میز 
خدمت، ۱۱۸ خدمت شــهرداری اصفهان در 
این سامانه بارگزاری شده است، گفت: از جمله 
خدماتی که شــهروندان به ویژه در ایام محرم 
امسال به آن احتیاج داشتند، درخواست های 
مجوزهای مختلف بود که در این راستا در طول 
۲ ماه حدود ۳۰۰ درخواست ثبت و پیگیری شد.  
وی از راه اندازی سامانه های برگزاری جلسات 
غیرحضوری شهرداری توسط سازمان فاوا نیز 
خبر داد و گفت: این خدمت در حال حاضر در 
اختیار معاونت ها، سازمان ها و مناطق شهرداری 
است و حتی جلسات شــورای اسلامی شهر 
اصفهان بر بسترهای ایجاد شده برگزار می شود  
و امکان حضور میهمانان شورای شهر به صورت 

غیرحضوری در این جلسات فراهم است.
مدیرعامل ســازمان فاوا با بیان اینکه از جمله 
مشکلات ما در این سازمان، اعمال تحریم ها 
جهت خرید تجهیزات مورد نیاز و نوسانات نرخ 

ارز است گفت: این موضوع باعث شده بسیاری 
از خریدهای امسال این سازمان بلاتکلیف شود، 
چرا که قوانین به راحتی اجازه تغییر قیمت در 
قراردادهای شــهرداری را نمی دهد به همین 
دلیل از متولیان و مسئولین امر درخواست می 
شــود تا با اتخاذ تدابیری در برخی حوزه ها، با 
انجام خریدها به صورت ارزی موافقت کنند، 
اقدامی که هم اکنون از سوی دولت هم انجام 

می شود.

   همکاری صاایران با شهرداری در حوزه 
کنترل ترافیک 

مدیرعامل سازمان فاوا شهرداری اصفهان در 
ادامه افزود: از دیگر مشــکلات ما در این حوزه 
این است که اجناس قاچاقی که به کشور وارد 
می شود، ممکن است تقلبی باشد و از کیفیت 
لازم برخوردار نباشــد؛ همچنین بسیاری از 

جنس های مورد نیاز، مشابه داخلی ندارند. 
وی با اشــاره بــه همکاری ســازمان فــاوا با 
مجموعه های داخلی برای تامین تجهیزات و 
کمک در حوزه نرم افــزاری، اظهار کرد: یکی 
از این مجموعه ها، مجموعه صاایران اســت 
که همکاری هــای مختلفی با شــهرداری از 
جمله قرارداد سامانه یکپارچه مدیریت ناوگان 

اتوبوسرانی )AFC- AVL( دارد. 

   سازمان فاوا با بخش خصوصی رقابت 
نمی کند

وی در مورد حضور سازمان فاوا در مناقصه ها 
و مزایده هــای خارج از مجموعه شــهرداری 
نیز توضیح داد: این ســازمان فعلا در خارج از 
مجموعه شهرداری خدمتی ارائه نمی دهد و بر 
اساس قانون برای خدمت به شهرداری اصفهان 
هم نیازی به برگزاری مناقصه و مزایده ندارد، 

بلکه این ســازمان در مقابل اعلام نیاز از سوی  
شــهرداری اصفهان، توانمندی هــای خود را 
بررسی و اگر به این نتیجه رسید که امکان انجام 
کار  به صورت داخلی را ندارد، مناقصه  برگزار 
می کند.  مدیرعامل ســازمان فاوا شهرداری 
اصفهان تصریح کرد: سازمان فاوا رقابتی با بخش 
خصوصی ندارد؛ بلکه بیشتر نقش عامل چهارم 

یا مجری طرح را برای شهرداری ایفا می کند.
وی در مورد علت عدم حضور فاوا در پروژه های 
خارج از شــهرداری اصفهان گفت: ما ظرفیت 
مازاد در این زمینه نداریم چــرا که تمرکز ما 
بیشــتر بر ارائه خدمات به شهرداری اصفهان 
است، اما در اساسنامه ســازمان در شرایطی، 
اجازه قانونی برای حضور در پروژه های ســایر 
شهرداری ها داده شده است.  ابطحی از تغییر 
رویکرد سازمان فاوا از ارائه خدمت به شهرداری 
به سمت ارائه خدمت به شــهروندان خبر داد 
و گفت: در حال حاضر اگــر بتوانیم، خدمات 
شهرداری را به شهروندان ارائه دهیم، بیشتر در 

راستای ماموریت و رسالت ما است. 

   امکان استفاده از ســامانه های ارائه 
خدمات شــهرداری اصفهان در سایر 

شهرداری ها 
وی افزود: ســازمان فاوا به خصوص در حوزه 
نرم افزاری، سامانه هایی را تولید کرده که اگر 
بخواهیم به شهرداری های غیر اصفهانی ارائه 
کنیم برای آنها موفقیت آمیزتر است، چراکه 
با توجه به تولید ســامانه های مــا به صورت 
اختصاصی برای شهرداری و وجود تجربه و بلوغ 
لازم در تولید این سامانه ها، اگر سامانه ای در 
شهرداری اصفهان قابلیت اجرا داشته باشد، در 
شهرداری های دیگر هم آسان تر کار می کند 

که البته هنوز وارد این حوزه نشده ایم.  

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

دوشنبه| 19 آبان 1399| 9 نوامبر 2020 | 23 ربیع الاول 1442 | سال سوم| شماره ۶38|  صفحه اول

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,569,00012,401,000قدیم

سکه طرح 
12,097,00011,700,000جدید

6,800,0006,750,000نیم سکه

4,700,0004,800,000ربع سکه

2,600,0002,690,000سکه گرمی

یک مثقال 
5,052,0005,056,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,172,6001,161,500 عیار

طلای آب شده 
5,055,0005,050,000نقدی

یک گرم طلای 
241,553,6001,552,900 عیار

نوبت اولآگهـى مناقصه عمومى یک مرحلـه اى
شهردارى نایین به استناد  بودجه مصوب و مصوبه هاى شوراى محترم اسلامى شهر نایین به شماره هاى  78/5/470 مورخ 99/07/24 و 78/5/449 مورخ 99/07/16   

در نظر دارد:
عملیات اجراى آسفالت معابر شهر نایین را  از طریق مناقصه با اعتبار بالغ بر 20,800,000,000 (بیست میلیارد و هشتصد میلیون) ریال از محل بودجه عمرانى شهردارى و طبق مفاد 
شرایط عمومى پیمان، نقشه و مشخصات فنى موجود در شهردارى و براساس فهرست بهاى راه و باند سال 99 و تحت نظارت شهردارى و نظارت عالیه دفتر فنى استاندارى و بدون 

تعدیل و ما به التفاوت به پیمانکار واجد شرایط به شرح زیر  واگذار نماید.
شرایط  شرکت کنندگان:  1-داراى گواهینامه صلاحیت پیمانکارى پایه 5 رشته ابنیه و یا راه از سازمان مدیریت و برنامه ریزى باشد. 

2- رعایت منع مداخله وزراء و نمایندگان مجلس و کارمندان دولت و شهردارى ها در معاملات دولتى و شهردارى ها مصوب دى ماه 1337
3- پیشنهاد دهندگان باید جهت کسب اطلاعات بیشتر و بازدید از محدوده خدماتى مورد قرارداد و دریافت اسناد مناقصه (نقشه و مشخصات فنى) پروژه تا آخر وقت ادارى روز 
شنبه مورخ 99/08/24 به شهردارى نایین مراجعه و پس از واریز مبلغ 1,000,000 ریال به حساب شماره 0105850677001 شهردارى نزد بانک ملى شعبه نایین، نسبت به خرید 

اسناد اقدام نمایند. 
4- پیشنهاد دهندگان باید 5 درصد از کل اعتبار (1,050,000,000 ریال)  را به عنوان سپرده شرکت در مناقصه به صورت ضمانتنامه بانکى (مدت اعتبار از تاریخ صدور کمتر از سه ماه 
نباشد) و یا وجه نقد به حساب شماره 0105850675005 شهردارى نزد بانک ملى نایین واریز و مدارك مربوطه را به همراه اسناد مناقصه (کلیه اوراق مهر و امضا شود)، حداکثر تا 

آخر وقت ادارى روز سه شنبه مورخ 1399/09/04 در سه پاکت به صورت لاك و مهر شده در قبال اخذ رسید به واحد حراست شهردارى تسلیم و رسید د ریافت دارند. 
5- پیشنهادات رسیده در ساعت 15 روز سه شنبه مورخ 1399/09/04 با حضور کلیه اعضاى کمیسیون عالى معاملات که در محل شهردارى تشکیل مى گردد باز  و قرائت خواهد شد. 

6- حضور پیشنهاد دهندگان یا نمایندگان آنان با معرفى نامه و هماهنگى قبلى در کمیسیون مناقصه بلامانع است. 
7- کمیسیون در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است و پیشنهاداتى که بعد از موعد مقرر در آگهى مناقصه رسیده مبهم و یا مخدوش یا مشروط باشد  ترتیب اثر داده 

نخواهد شد و کمیسیون ظرف یک هفته پیشنهادات را بررسى و نتیجه را اعلام خواهد کرد. 
8- سپرده نفر اول و دوم و سوم تا انعقاد قرارداد با نفر اول در شهردارى باقى  خواهد ماند و چنانچه نفر اول از تاریخ ابلاغ کتبى ظرف مدت یک هفته نسبت به عقد قرارداد اقدام 
ننماید در اینصورت سپرده نفر اول به نفع شهردارى ضبط با نفر دوم منعقد خواهد شد چنانچه نیزنفر دوم حاضر به انجام قرارداد نشود سپرده او به نفع شهردارى ضبط و قرارداد 

با نفر سوم منعقد خواهد شد. 
9- برنده مناقصه در هنگام عقد قرارداد باید معادل 10 (ده) درصد کل پیمان را به عنوان ضمانت نامه بانکى و یا سپرده نقدى به حساب شماره 0105850675005 شهردارى نزد بانک 

ملى شعبه نایین واریز و رسید آن را به شهردارى تسلیم نماید. 
10- هزینه آگهى و کسورات قانونى نظیر بیمه، مالیات و عوارض مربوطه به عهده برنده مناقصه مى باشد و از صورت وضعیت ها کسر خواهد شد. 

11- کارفرما مى تواند حداکثر 25 درصد کل پیمان را با نظر دستگاه نظارت به مبلغ پیمان اضافه و یا کسر نماید. 
12- هزینه کارهاى انجام شده پس از تنظیم صورتجلسه اندازه گیرى و ارائه صورت وضعیت (کارکرد) توسط پیمانکار و رسیدگى آن توسط مهندس ناظر و تایید نهایى دستگاه 

نظارت و کارفرما طبق مقررات از طریق شهردارى پرداخت خواهد شد.
13- انجام مناقصه براساس آیین نامه مالى شهردارى ها  مصوب دوازدهم تیرماه 1346 و اصلاحیه هاى بعدى انجام مى گیرد. شرایط و ضوابط ذکر شده در قرارداد که بین طرفین 

منعقد خواهد شد ملاك عمل طرفین خواهد بود. 
اردشیر عسگرى - شهردار نایین شناسه: 1040897

مدیریـت شعـب استان اصفهـان 

 شهردارى نطنز  در نظر دارد نسبت به اجاره روز بازار خود روبروى اداره راهنمایى و رانندگى نطنز از طریق  مزایده عمومى به  مدت 5 سال واگذار  نماید. 
بهاى پایه اجاره: اجاره بهاى روز بازار ماهیانه مبلغ 15,000,000 ریال مى باشد.   تضمین شرکت در مزایده شامل: سپرده شرکت در مزایده معادل 45,000,000 ریال 
مى باشد به یکى از صورت هاى مشروحه ذیل همراه با اسناد مزایده به دستگاه مزایده گزار تسلیم شود. ضمانتنامه بانکى در وجه شهردارى نطنز شامل: 1- ضمانتنامه 
و ضمانتنامه هاى صادره از سوى موسسات اعتبارى غیر بانکى که داراى مجوز فعالیت از سوى بانک مرکزى جمهورى اسلامى ایران هستند. 2- یا فیش بانکى واریزى 
به حساب سیبا شماره   0107157166009  به نام شهردارى نطنز  نزد بانک ملى شعبه نطنز  . (به پیشنهاداتى که فاقد سپرده، سپرده کمتر، چک یا نظایر آنها مى باشد 
ترتیب اثر داده نخواهد شد.) 3- ضمانتنامه صادره توسط موسسات بیمه گر داراى مجوز براى فعالیت و صدور ضمانتنامه از سوى بیمه مرکزى ایران، 4- سفته یا امضاى 
صاحبان امضاى مجاز همراه با مهر براى اشخاص حقوقى معادل 80 درصد ارزش اسمى آن، 5- گواهى خالص مطالبات قطعى تایید شده، 6- اوراق مشارکت بى نام 
تضمین شده بانک ها، دولت  با قابلیت بازخرید قبل از سر رسید موضوع قانون نحوه انتشار اوراق مشارکت، 7- وثیقه ملکى معادل 85 درصد ارزش کارشناسى رسمى آن 
، 8- ضمانتنامه هاى صادره توسط صندوق هاى ضمانت دولتى که به موجب قانون تاسیس شده مى باشد و طبق اساسنامه فعالیت مى نمایند، 9- ضمانتنامه هاى صادره 
توسط صندوق نوآورى و شکوفایى و صندوق هاى پژوهش و فناورى غیر دولتى و یا مطالبات مورد تایید واحد مالى شهردارى (به پیشنهاداتى که فاقد سپرده، سپرده کمتر، 
چک یا نظایر آنها مى باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد.)سایر اطلاعات، جزییات و شرایط مربوط به معامله در  اسناد مزایده مندرج شده است در صورتى که برندگان اول 
و دوم و سوم به ترتیب حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها به ترتیب به نفع شهردارى نطنز ضبط خواهد شد. شهردارى در رد و قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار 
است. آخرین مهلت تکمیل و تحویل پیشنهادات به استثناء ایام تعطیل تا پایان وقت ادارى پنجشنبه 99/09/06 و در محل دبیرخانه محرمانه شهردارى نطنز واقع در 

بلوار شهید مصطفى خمینى (ره) مى باشد. 
تلفن تماس: 031-54222119 

آگهى تجدید  مزایـده عمومـى

على پیراینده - شهردار نطنز  شناسه: 1040796

نوبت اول

�ناب آ�ی ر�ضا�ع�ی ���مدی

رضا ���و��ه - �د� ���ول و صا�ب  ا��یاز روز�� ا�بار ا��ھان

درگذشت برادر گرامیتان مرحوم عباسعلى معتمدى  را تسلیت عرض نموده براى آن فقید 
سعید، غفران واسعه الهى  و براى جنابعالى و بازماندگان صبر و بردبارى آرزومندم

�د� �ل ���رم ���نگ و ارشاد اسلا�ی ا�تان ا��ھان 
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معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 
کشــاورزی اصفهان اظهار داشــت: هرگونه 
جابجایی دام باید با مجوز ســازمان دامپزشکی انجام شود 
و مبدأ و مقصد نقل و انتقال در این مجوزها ثبت می شود؛ 
مقداری از افزایش قیمت گوشت مربوط به تورم و بخشی از 
آن هم بر اثر جو روانی بازار است اما این قیمت ها در روزهای 

آینده به طور قطع افت می کند.
وی با تأکید بر ضرورت توجه به تولیدکننده ها تصریح کرد: 
سال گذشته گوشت قرمز گوسفندی حدود ۱۰۰ هزار تومان 
عرضه می شــد اما از سال گذشــته تا به امروز قیمت همه 
کالاها افزایش پیدا کرده و نباید انتظار داشــته باشیم که 

قیمت گوشت افزایش اندکی پیدا نکرده باشد.
ایراندوست ادامه داد: افزایش قیمت گوشت قرمز ناشی از جو 
روانی بازار است و دوام ندارد و به  طور قطع در روزهای آینده 
کاهش می یابد، با ساماندهی بازار نهاده های دامی و توزیع 
نهاده های یارانه ای قیمت گوشــت قرمز در آینده نزدیک 

کاهش پیدا خواهد کرد.
معاون بهبود تولیدات دامی ســازمان جهاد کشــاورزی 
اصفهان در مورد تخم مرغ اضافه کرد: اکنون تخم مرغ زیر 
قیمت مصوب تنظیم بازار ارائه می شود که با صادرات آن از 

آسیب های وارده به تولیدکننده جلوگیری می شود، قیمت 
مصوب تخم مرغ ۱۳ هزار و ۲۰۰ تومان است اما با قیمت ۱۲ 
هزار تومان از مرغداران خریداری می شود که هیچ مشکلی 
در تأمین تخم مرغ موردنیاز این استان وجود ندارد و تأمین 

بازار به میزان کافی انجام می شود.
وی قیمت ۲۷۰ هزار ریالی هر کیلو مرغ برای مصرف کننده 
را عادلانه ندانســت و اظهار داشــت: گرانی مرغ موضوعی 
کشوری است و فقط مربوط به اصفهان نیست، مشکلی از 
نظر پرورش، تولید و تأمین مرغ در اســتان اصفهان وجود 
ندارد و میزان جوجه ریزی در مرغداری های استان تابستان 
امسال در مقایسه با مدت مشابه پارسال ۱۰ درصد افزایش 

یافت.
ایراندوست افزایش تقاضا را یکی از علل افزایش قیمت مرغ 
برشمرد و گفت: مصرف محصولات پروتئینی مانند گوشت، 
تخم مرغ و مرغ همواره در فصل گرما کاهش و با سرد شدن 

هوا افزایش می یابد.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان 
ابراز امیدواری کرد که با برنامه ریزی انجام شده نهاده های 
دامی به موقع بدســت مرغداران خواهد رسید و قیمت ها 
کاهش پیدا خواهد کرد، تخصیص نهاده های دامی به  طور 

صد در صدی انجام شده اما بعضی مواقع تحویل آن با تأخیر 
انجام می شود و احتمال دارد مرغداران نهاده را خریداری 

کرده اما هنوز به دست آن ها نرسیده باشد.
وی یادآور شــد: دامداران برای دریافــت نهاده های دامی 
یارانه ای باید در سامانه بازار گاه ثبت نام کرده تا نهاده های 

دامی با قیمت دولتی در اختیار آن ها قرار گیرد.
ایراندوســت افزود: با توجه به افزایش روند جوجه ریزی و 
تأمین حدود صد در صدی نهاده ها، به طور قطع قیمت مرغ 

هم افت پیدا خواهد کرد.
معــاون بهبود تولیدات دامی ســازمان جهاد کشــاورزی 
اصفهان در پایان بیان داشت: استان اصفهان با هزار و ۸۵۰ 
واحد مرغداری گوشتی با ظرفیت ۳۶ و نیم میلیون قطعه 
در هر دوره با تولید سالانه ۲۰۵ هزار تن طیور، رتبه نخست 
در ظرفیت تولید و رتبه دوم تولید گوشــت مرغ را به خود 
اختصاص داده است، اســتان اصفهان دارای بیش از هفت 
میلیون و ۸۰۰ هزار رأس انواع دام است که این خطه را به 
یکی از قطب های تولید فرآورده های دامی در کشور تبدیل 
کرده است. این استان دارای ۲ هزار و ۶۰۰ واحد مرغداری 
صنعتی، ۱۷ کشتارگاه طیور و ۳۳ کشتارگاه دام و بیش از 

۱۰ هزار مرکز بسته بندی و فرآورده های خام دامی است.

قیمت گوشت و مرغ به زودی کاهش می یابد

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان گفت: قاچاق دام در این استان وجود ندارد و مشکل خاصی از این نظر نداریم.
به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان، حسین ایراندوست با اشاره به اینکه قاچاق دام بیشتر مربوط به استان های 
مرزی است، اظهار کرد: در استان های مرکزی کشور شایع نیست و مهم تر این که اصفهان همواره وارد کننده دام سبک و صادرکننده دام سنگین 

به استان های دیگر است.

فارس
خـــبــــر

ادامه از صفحه یک

... روزهای اخیر شده است.
حــال و هوای ایــن روزهای 
بازار خودرو در ســایه برخی 
پارامترها دچار دگرگونی شده 
است. کاهش نرخ ارز به عنوان 
اصلی ترین پارامتر تاثیرگذار، 
انتخابات آمریکا، روند متداول 
فروش های خودروسازان در 
قالب پیش فــروش و فروش 
فوق العاده، آمار افزایشی تولید 
خودرو و همچنین عذرخواهی 
وزیر صنعت، معدن و تجارت 
)صمــت( از بابــت وضعیت 
صنعت، بازار و کیفیت خودرو 
و همچنین با وعده ی افزایش 
تولیــد و شکســتن انحصار 
خودرو، سبب شده تا ریزش 
قیمت هــا که از چنــد هفته 
پیش آغاز شده بود، این روزها 
با شــیب تندی که به سبب 
نــرخ ارز رخ داده اســت، در 

سراشیبی قرار گیرد.
 بررسی ها نشان می دهد که 
خودروهای داخلی حدود ۳۰ 
تا ۵۰ میلیون تومان کاهش 
قیمــت را تجربــه کرده اند. 
پیش از این نیــز فعالان این 
بازار پیش بینــی کرده بودند 
که با کاهش نرخ ارز و تثبیت 
آن، قیمت خودرو نیز در بازار 

ریزش خواهد کرد. 
این در حالی است که به گفته 
فعالان بازار خودرو، خریداری 
در بازار نیست. ضمن اینکه از 
سوی دیگر ریزش قیمت ها در 
بازار فروشندگان و دارندگان 
خودرو و به ویــژه دلالان این 
بازار را به شــدت نگران کرده 

است.
 این احســاس خطر از زیان 
به حدی است که از یکدیگر 
می خواهنــد تــا قیمت هــا 
را پاییــن نیاوریــد کــه »ما 
دارندگان خودروها« متحمل 

زیان نشویم.
اما جریان به همین جا ختم 
نمی شــود در این بین برخی 
از خبر گذاری ها و رســانه ها 
به حمایــت از دلالان بر آمده 
اند و با تیتر هایی چون»صف 
طویل ثبت نام برای خودرو« 
ســعی بر این دارند که نشان 
دهند قیمت خودرو همچنان 
افزایشی است و قصد ریزش 

ندارد.
 بر کسی پوشــیده نیست که 
درصد بالایی از علیت  افزایش 
قیمت خــودرو  در ماه های 
اخیر جو روانی مخرب حاکم 
بر جامعه بوده است حال که 
این جو اندکی التیام یافته چرا 
برخی دوســت ندارند اجازه 
دهند قیمت ها متعادل شود؟ 
مگر یــک پراید بــی کیفیت 
چقــدر ارزش دارد کــه یک 
جوان ایرانی برای سوار شدن 
آن باید حقوق نزدیک به ۷۰ 
ماه خود را به طور کامل پس 
انداز کند تا یک پراید بخرد؟ 
چرا رسانه ها که رسالت کمک 
رســانی به مردم و بازگویی و 
پیگیری مشکلات آنها را دارند 
با بهایی ناچیز حاضر هستند 

هر تیتری را پر رنگ کنند؟
به هر حال  فعالان بازار خودرو 
معتقدند که ادامه روند نزولی 
نــرخ ارز و ثبــات آن، تحقق 
افزایش تولید خودروسازان و 
مدیریت صنعت خودرو و بازار 
آن سبب خواهد شد که روند 
نزولی قیمت ها در بازار خودرو 
ادامه دار باشد. مردم نیز باید به 
هوش باشند تا در دام دلالانی 
که حتی برخی رسانه ها از آنها 

تبعیت می کنند نیافتند.
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تسهیلات ارزان قیمت به  هزار و ۱۰۰ خانه روستایی در سمیرم پرداخت می شود
نماینده مردم سمیرم در مجلس شورای اسلامی از اختصاص تسهیلات ارزان قیمت به یک هزار و ۱۰۰ واحد 

مسکونی روستایی این شهرستان خبر داد.
اصغر سلیمی افزود: در جلسه اخیر کاری با معاون مسکن روستایی بنیاد مسکن، وی قول داد این اعتبار 
بانکی به منظور مقاوم سازی، نوسازی واحدهای آسیب دیده و اتمام واحدهای نیمه تمام شهری و روستایی 

اختصاص یابد. به گفته وی ،به واحدهای ساختمانی محروم روستایی که هیچ آورده ای برای دریافت تسهیلات 
ندارند از محل حساب ۱۰۰ حضرت امام)ره( تا سقف ۱۵۰ میلیون ریال تسهیلات بلاعوض پرداخت می شود که 

این مبلغ سال گذشته هشت میلیون تومان بود و در کنار آن هم به خانواده های روستایی نیز تا سقف ۵۰۰ میلیون 
ریال تسهیلات با سود چهار درصد و برای نوسازی و یا تکمیل واحدهای مسکونی روستایی نیز، ۳۰ میلیون تومان وام پرداخت 

می شود. سلیمی گفت: علاوه بر این طبق تفاهم نامه ای که با صندوق مهر ایران امضا شده است، برای پرداخت این تسهیلات ۵۰ میلیارد تومان 
از طریق بنیاد مسکن و ۱۰۰ میلیارد تومان از طریق صندوق مهر ایران تامین شده است.

نماینده سمیرم در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: شمار زیادی خانه روستایی و  شهری در سمیرم فرسوده، قدیمی یا آسیب دیده از سیل، 
زلزله و دیگر عوامل است و باید بهسازی و تعمیر شود.

فعالیت اصناف ۱۰ شهر بزرگ اصفهان تا ساعت ۱۸ محدود می شود
 سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در اصفهان گفت: ممنوعیت فعالیت مشاغل گروه ۲،۳،۴ از ساعت ۱۸ 

هر روز برای ۱۰ شهرستان بزرگ استان اعمال خواهد شد.
حجت الله غلامی در پنجاه و هفتمین جلسه ستاد استانی مقابله با کرونا با حضور استاندار در سالن جلسات 
استانداری افزود: این ممنوعیت فعالیت مشاغل شامل شهرهای خمینی شهر، نجف آباد، شاهین شهر، 

لنجان، فلاورجان، شهرضا، مبارکه، سمیرم، خوانسار و اردستان می شود.
وی ادامه داد: این طرح برای کلانشهر اصفهان، بهارستان و سپاهان شهر از ۲۰ آبان تا ۲۰ آذر اجرایی اهد شد و 

همه مشاغل به جز گروه یک که مایحتاج عمومی و بهداشت و درمان است از ساعت یادشده به بعد تعطیل می شوند.
سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در اصفهان با تاکید بر نظارت جدی بر صنوف تصریح کرد: تیم ناظران اتاق اصناف و 

سازمان صنعت، معدن و تجارت و شهرداری ها تشکیل شده و نظارت ها را به صورت مستمر انجام خواهند داد.
وی اظهار امیدواری کرد مردم، صنوف، واحدهای تولیدی و خدماتی همچنان همکاری ویژه ای مشابه مصوبات قبلی ستاد استانی را ادامه دهند.

غلامی با اشاره به دورکاری کارمندان گفت: با توجه به تفویض اختیار به مدیران اجرایی مشروط بر اینکه ارایه خدمات مطلوب به مردم صورت 
گیرد در ابتدا بیماران زمینه ای و بانوان باردار و در مرحله بعد تا یک سوم با نظر مدیر دستگاه فعالیت ها به صورت دورکاری انجام شود.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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با بیان اینکه در حال 
رفع مشکل کمبود زمین 

از طریق الحاق اراضی 
مورد نیاز هستیم اذعان 

داشت: این موضوع در 
شورای برنامه ریزی 

استان مطرح و مصوباتی 
را در پی داشته است

و  راه  مدیــرکل 
شهرســازی اســتان 
اصفهــان ادامــه داد: 
پالایــش و  از  پــس 
بررسی شــرایط ۵ گانه 
متقاضیــان، حدود ۴۵ 
هزار نفر واجد شــرایط 
اولیه شناخته شــدند و پس از واریز 
وجه توســط ۵ هــزار و ۷۴۵ نفر از 
متقاضیان تعداد ۵ هــزار و ۴۰۱ نفر 

به پروژه ها اختصاص یافتند.
وی با بیان اینکه تشــخیص و تعیین 
زمین های مورد نیاز برای طرح اقدام 
ملی در سطح استان انجام شده است 
اذعان داشت: سعی شده است زمین ها 
در نقاطی انتخاب شــود که کمترین 
معارض را داشــته یــا حداقل دچار 

مشکلات آتی نباشند.

قاری قرآن اظهار کرد: تا کنون حدود 
۶۰ شهر استان پوشــش طرح اقدام 
ملی را دارد و در صدد هستیم در قدم 
بعدی برای سایر شــهرها نیز اقدام 
شــود؛ همچنین در ۳ بخش عمده 
مبحث اجرای پروژه ها پیگیری شده 
اســت به این صورت کــه در حوزه 
شهرستان ها آنچه به عنوان شهرهای 
بالا و زیر ۱۰۰ هزار نفر تعریف شــده 
اســت در قالب تبــادل تفاهم نامه و 
قرارداد با بنیاد مســکن، بخش ستاد 
اجرایی فرمــان امام، انبوه ســازان و 

تعاونی ها انجام می پذیرد.
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان 

اصفهان افــزود: در بعضــی از دیگر 
شــهرها نیــز  پروژه هــای اجرایی 
شروع شده و پروژه هایی که بصورت 
خودمالک اســت بــه تدریج تحویل 
مردم شده است؛ به این صورت که از 
طریق قرعه کشی در شهرستان های 
مختلف، متقاضیانی که وجه را واریز 
کردند وارد مرحله تحویل زمین برای 

ساخت شدند.
وی ســومین بخش از اجــرای طرح 
اقدام ملی استان را اجرای این طرح در 
شهرهای جدید بهارستان، فولادشهر 
و مجلســی عنوان کرد و گفت: طرح 
اقدام ملی در این ســه شــهر توسط 

شهرهای جدید مدیریت می شود که 
تا کنون زمین ها به انبوه سازان مستقر 
در این شهرها تحویل شده و در حال 
سیر مراحل هســتند تا پس از اخذ 
 وجه از متقاضیان بــه پرژه ها معرفی

 شوند.
قاری قرآن گفت: با بیان اینکه در حال 
رفع مشــکل کمبود زمین از طریق 
الحــاق اراضی مــورد نیاز هســتیم 
اذعان داشت: این موضوع در شورای 
برنامه ریزی استان مطرح و مصوباتی 
را در پی داشــته اســت که به زودی 
اراضی در اختیــار مجموعه ها جهت 

ساخت قرار می گیرد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان در خصوص آخرین وضعیت مسکن توضیح داد؛  

سرانجام طرح »اقدام ملی مسکن« در اصفهان
مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان در خصوص آخرین 
وضعیت طرح ملی اقدام مسکن در استان اصفهان توضیحاتی 
را ارائه کرد. به گزارش اداره کل راه  و شهرسازی استان اصفهان، 
علیرضا قاری قرآن در خصوص آخرین وضعیت طرح اقدام ملی 
مسکن استان اصفهان اظهار کرد: جهت رونق بازار مسکن در 
طرح اقدام ملی برای ســاخت ۷0 هزار و ۷۸0 واحد در استان 
اصفهان برنامه ریزی شده است که طی سه مرحله ثبت نام این 
طرح در استان انجام شد و تعداد ۷۸ هزار و ۴۹2 نفر نیز اقدام 

به ثبت نام کردند.

     تا کنون حدود ۶0 شهر استان پوشش طرح اقدام ملی را دارد و در صدد هستیم در قدم بعدی برای سایر شهرها نیز اقدام شود

فارس
گـــزارش
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 توضیحات آبفای اصفهان
  درباره حادثه شکستگی لوله آب

 در بزرگراه شهید خرازی
معاون بهره برداری و توســعه آب شرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان با اشاره به دلیل حادثه آبگرفتگی بزرگراه شهید خزاری 
اصفهان، گفت: بامداد دیروز براثر شکستگی لوله آب ۳00، آب 
به شبکه فاضلاب ورود کرد و با پس زدگی از منهول فاضلاب آب 

داخل بزرگراه شد.

حسین اکبری در خصوص حادثه شکستگی لوله آب مسیر جنوب به شمال 
بزرگراه شهید خرازی اصفهان، اظهار کرد: این حادثه در ساعت ۳:۰۹ دقیقه 
بامداد روز یکشنبه ۱۸ آبان ماه رخ داد که شکستگی لوله آب ۳۰۰، موجب 

پس زدگی آب به بلوار شهید خرازی شد.
وی توضیح می دهد: ابتدا لوله ۳۰۰ آب در محدوده خیابان صمدیه، دچار 
شکستگی می شود و با توجه به اینکه این لوله در کنار شبکه فاضلاب قرار 
داشت، آب به شبکه فاضلاب ورود کرد و پس زدگی از منهول فاضلاب ایجاد 
شد. وی ادامه داد: بر اثر این حادثه آب ورودی به شبکه فاضلاب موجب پس 

زدگی به بلوار شهید خزاری و آب گرفتگی این خیابان شد.
وی گفت: با وقوع این اتفاق به سرعت خط ۳۰۰ آب بسته شد، اما به دلیل 
اینکه بزرگراه خرازی مسطح نیست، در نقطه گود آن، شاهد آبگرفتگی 
بزرگراه با حجم بالایی بودیم که سریعا اکیپ های آب و فاضلاب و آتش 
نشانی برای تخلیه آب ورود کردند و تخلیه آب تا حدود ساعت ۷:۳۰ صبح 

ادامه داشت و مسیر باز شد.
وی با بیان اینکه مسیر بزرگراه شهید خرازی باز است و نیروهای راهنمایی 
و رانندگی به دنبال هدایت خودروها هستند، تصریح کرد: خوشبختانه در 
حال حاضر در آن منطقه قطعی آب وجود ندارد و مشکل خاصی در آبرسانی 
نداریم. وی در خصوص دلیل شکستگی لوله آب ۳۰۰، گفت: جنس و عمر 
لوله دو عامل اصلی شکستی لوله های آب و فاضلاب است و با توجه به اینکه 
لوله در پیاده رو قرار داشت، به طور قطع تردد خودروها در آن نقشی نداشته 

و شاید به عمر لوله برگردد.

گــــزارش

خـــبــــر

عملکرد شهرک علمی وتحقیقاتی اصفهان سرلوحه پارک های کشور

معاون پژوهش و فناوری وزارت علوم در بازدید از 
شهرک علمی وتحقیقاتی اصفهان گفت: عملکرد 
این شهرک علمی وتحقیقاتی اصفهان در سرلوحه 

بسیاری از پارک های کشور قرار گیرد.

غلامحســین رحیمی معاون پژوهش و فناوری وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 
با حضور در شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان در بازدید از دستاورد های علمی 
شرکت های بهیار صنعت سپاهان و نوران حسگر صبا، شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان را از تجربیات فراوانی در زمینه شرکت های فناور و دانش بنیان برخوردار 
دانست و گفت: عملکرد این شهرک باید سرلوحه بسیاری از پارک های کشور قرار 

گیرد.
او، با بیان اینکه بهتر اســت میزان رضایتمندی از حمایت ها و عملکرد شهرک از 
مخاطبان پرسیده شــود، گفت: این ارزیابی از خدمات ارائه شده می تواند به بهتر 

شدن آن ها کمک کند.
او به ترکیب ســه خصوصیت علم، فناوری و اقتصاد در پارک های علم و فناوری و 
شرکت های دانش بنیان اشاره و تاکید کرد: این ســه خصوصیت الزامی است به 

عنوان ویژگی های منحصر بفرد محصولات شرکت های دانش بنیان نسبت به دیگر 
محصولات ارائه شود.

رئیس شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان هم در این بازدید با ارائه گزارشــی از 
فعالیت های این شهرک گفت: در نیمه نخست امسال بیش از ۴۰۰ میلیارد ریال 
قرارداد پژوهشــی و فناوری موردنیاز صنایع از طریق شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان با شرکت ها و موسسات فناور مســتقر منعقد شده است که این در آمد از 

دوازده ماهه پارسال بیشتر بوده است.
جعفر قیصری افــزود: از ابتدای امســال ۱۱۸ شــرکت موفق به اخــذ تاییدیه 
دانش بنیــان از معاونــت علمــی و فنــاوری ریاســت جمهوری شــده اند که 
 ۴۸ شــرکت در شــهرک علمــی و تحقیقاتــی اصفهــان مشــغول فعالیــت 

هستند.
او گفــت: از ابتدای امســال هم بیش از ۹ هــزار مترمربع از زمین های شــهرک 
علمی و تحقیقاتی اصفهان به هشــت شــرکت و موسســه فناور واگذار شــده 
اســت که با ســرمایه گذاری این شــرکت های خصوصــی در حــوزه فناوری، 
 تولید محصــولات و خدمــات دانش بنیان از جهــش قابل توجهــی برخوردار 

خواهد شد.

باشگاه خبرنگاران
خـــبــــر

مشکلات و پیشنهادات

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

   ۶۳۴- اینکه ترامپ رئیس جمهور آمریکا باشه یا بایدن چه فرقی به حال 
ملت ما می کنه، ما مردم باید خودمون بتونیم مشــکلاتمان را حل کنیم 

مسئولین هم دیگه باید از خواب سنگین زمستانی بیدار بشن.
   ۶۳۵- مسئولین دولتی که پشت میزشان می نشینند و روز تعطیل و غیر 
تعطیل حقوق شان را می گیرند، اصلا می فهمند تعطیلی کسبه چه بلایی 
سرشان می آورد؟ پس چرا همین جور الکی تصمیم می گیرند که یک ماه 

بعضی کسبه تعطیل باشند؟!
   ۶۳۶- رعایت پروتکل های بهداشتی برای کنترل کرونا نیاز به فرهنگ 
سازی داره، مقوله ای که متاسفانه در کشور ما هرگز نهادینه نشد،صرف ایجاد 

محدودیت وقرنطینه هم هیچ فایده ای نداره.
  ۶۳۷- این طور که از شواهد پیداست ترامپ تشنه قدرت وحکومت است 
احتمالا اگه نتونه نتایج انتخابات رو عوض کنه کارش به خود کشی ویا جنون 

می رسه.
  ۶۳۸- خدا کنه هرچه زودتر واکسن کرونا کشف بشه تا بتونیم از شر این 
ویروس خلاص بشیم، من دوتا بچه مدرسه ای دارم،  با وجودی که از اول مهر 
تا حالا مرتب تکالیفشون رو انجام دادن اما اون طور که باید درس ها رو خوب 

یاد نگرفتن.

صدای شمـــــا

3۰۰۰4۸3۰2۰

322745۰۰

تصویری از مشاغل قدیم روستایی
 در اصفهان

اصفهان
قدیم



بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار
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اســماعیلی،  هــادی 
اقتصــاد  کارشــناس 
سلامت در رابطه با علل 
کمبــود دارو، بخصوص 
انسولین در کشور اظهار 
کرد: بااینکه مسئولین و 
برخی از رسانه ها تحریم را عامل اصلی 
کمبود انسولین دانسته اند اما بیاییم به 
آمار توجه کنیم امسال نه تنها انسولین 
کمتر از سال گذشته وارد نشده است 

بلکه افزایش هم داشته است.
انسولین وارد می شود اما نه برای ما!

وی ادامه داد: طبق آمار ما امسال در 
شش ماهه اول حدوداً ۸۲ میلیون دلار 
انسولین از گمرک ترخیص شده است 
درحالی که ســال گذشته ۷۳ میلیون 
دلار وارد شده بود؛ یعنی امسال یک 
افزایش ۱۳ درصدی را هم در زمینه ی 
ترخیص گمرک داشــتیم. از طرفی 
دیگر در سال گذشته ۸۷ میلیون دلار 
انســولین از طریق بیمه ای به فروش 

رفته است.
این کارشــناس اقتصادی از آمارهای 

فوق اینگونــه نتیجه گرفــت: یعنی 
نه تنها تمام انســولینی که وارد شده 
اســت از طریق مجرای بیمــه ای به 
فروش رســیده اســت بلکه حتی ما 
یک مقدار از انســولین هم در انبارها 
داشته ایم که در بازار عرضه کرده ایم 
و از طریق مجــرای بیمه ای به فروش 

رفته است.
اسماعیلی گفت: اما وقتی آمار امسال 
نشان می دهد که از ۸۲ میلیون دلار 
انســولین وارداتی فقط ۳۹ میلیون 
دلار از آن از طریق فروش بیمه ای در 
داروخانه ها به فروش رفته اســت؛ که 
این به نظرم نشان دهنده این است که 
انســولین از زنجیره ی تأمین و توزیع 

خودش نشت کرده است.
اختلاف نرخ ارز آزاد و ترجیحی 

عامل قاچاق معکوس
وی اظهار کرد: حالا این نشــت کجا 
اتفاق افتاده اســت؟ چه اتفاقی افتاده 
است که این مسئله پیش آمده است؟ 
به نظر مــن چندین علــت می تواند 
داشته باشــد. بحث قاچاق معکوس 
انسولین مسئله ی اصلی است؛ یعنی 
انســولین وارد کشور می شــود و ارز 
۴۲۰۰ تومانی برای واردات آن تعلق 
می گیرد و با این احتســاب قیمت آن 
در داروخانه  حــدوداً ۳۵ هزار تومان 

می شود.
کارشــناس اقتصاد سلامت ادامه داد: 

خب ما اگر بیایم کشــورهای اطراف 
را بررسی کنیم می بینیم که مثلًا در 
کشور ترکیه، عراق و دیگر کشورهای 
همسایه قیمت انسولین بین ۶ تا ۱۰ 
دلار هســت که با قیمــت دلار فعلی 
حتی تا ۳۰۰ هــزار تومان هم قیمت 
دارد؛ یعنی یک اختــلاف ۹ برابری با 
انسولین داخلی دارد. خب این موضوع 
خود به خود منجر به قاچاق معکوس 

دارو شده است.
اسماعیلی قاچاق معکوس را اینگونه 
تشریح کرد: یعنی اینکه دارو وارداتی 
بجای داخل کشور به بیرون از کشور 
منتقل شــود و با قیمت های بالاتر به 
فروش برسد. احتمال دارد این داروها 
احتکار هم بشود، یا اینکه در بازار آزاد 
به فروش برســد اما این مسائل تبعی 
است و به دنبال کمبود ایجاد می شود و 
کمبود دارو را تشدید می کند. در واقع 
می توان گفت که این قاچاق معکوس 
اســت که بازار را تحت تأثیر قرار داده 
است و مسائل دیگر فرع آن ایجاد شده 
است. جدا از این نیز احتکار انسولین 
نیاز بــه زنجیره ی ســرد دارد و واقعاً 

نگهداری آن سخت هست.
وی گفت: موضوع بعــدی بحث بازار 
غیررسمی اســت که زیربنای اصلی 
آن تخصیــص ارز ۴۲۰۰ تومانــی و 
قیمت بســیار پایین عرضه انسولین 
به صورت آزاد است که منجر به ایجاد 

انگیزه برای خارج کردن دارو از زنجیره 
رسمی می شود و اصلا رصد نمی شود 
و حمایت چند ده هزار میلیارد تومانی 
دولت به جیب رانتخواران، دلال ها و 

قاچاقچی ها می رود.
توزیع انسولین با کد ملی در حد 

مسکن و موقتی است
این کارشناس اقتصاد سلامت در ادامه 
به توزیع انسولین با کد ملی پرداخت 
و اظهار کرد: به نظر بنده توزیع با کد 
ملی فقط نقش مســکن را برای بازار 

دارو دارد و یک مقدار مسئله را تعدیل 
می کند اما مشــکل کمبود ما را حل 
نمی کند. مســئله ی اصلــی که باید 
انجام بشود تعدیل ارز ۴۲۰۰ تومانی 
اســت یعنی اینکه ارز ۴۲۰۰ تومانی 
می آید روی یک رقم بالاتر قرار بگیرد 
و این حمایتی که دولت، دلاری انجام 
می دهد بــه صورت ریالــی از طریق 

بیمه ها انجام شود.
اسماعیلی ادامه داد: نکته ی بعدی که 
به نظرم خیلی لازم اســت که تقویت 

بشــود بحث ســامانه های نظارتی و 
سامانه ی تی تکَ اســت با تقویت تی 
تــک می تــوان دارو را از لحظه ورود 
به کشــور تا دسترســی بیمار به آن 
رصد کــرد. در کنار نظــارت نیز باید 
حمایت های دولــت از طریق بیمه ها 
صورت بگیرد؛ یعنی ما فروش آزاد را 
باید به صفر برســانیم تا داروخانه ها 
و شــرکت های پخــش نســبت به 
 موجــودی داروهایشــان پاســخگو

 باشند.

کد ملی بده انسولین بگیر

کارشناس اقتصاد سلامت برخلاف نظر مسئولان دولتی تحریم را عامل 

کمبود دارو در کشور نمی داند.

 وقتی آمار امسال 
نشان می دهد که 

از ۸۲ میلیون دلار 
انسولین وارداتی 
فقط 3۹ میلیون 

دلار از آن از طریق 
فروش بیمه ای در 

داروخانه ها به فروش 
رفته است؛ که این 

به نظرم نشان 
دهنده این است که 

انسولین از زنجیره ی 
تأمین و توزیع 

خودش نشت کرده 
است.
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احتمال ابتلای دوباره به ویروس کرونا کم است
یک مطالعه جدید نشان می دهد تعداد افرادی که بیش از یک بار به ویروس کرونا مبتلا می شوند، زیاد نیست.

 محققان علوم پزشکی با دستیابی به شواهدی قوی تر در یک مطالعه تازه دریافتند افرادی که پس از ابتلا به ویروس 
کرونا بهبود می یابند در صورت مواجهه مجدد با این ویروس، دفاع سریع تر و موثرتری دارند.

روزنامه "گاردین" در گزارش جدیدی در این باره آورده است، متخصصان دانشگاه راکفلر در شهر نیویورک اظهار 
داشتند که سیستم ایمنی بدن نه تنها ویروس را به خاطر می آورد بلکه پس از بهبودی نیز پادتن  های با کیفیتی تولید 

می کند.بر اساس این مطالعه، سیستم ایمنی بدن، خود را برای شروع یک حمله سریع و قدرتمند در پاسخ به ویروس جدید 
آماده می کند.مایکل نوسنویگ، رئیس ایمونولوژی مولکولی و محقق ارشد این دانشگاه معتقد است که این خبر بسیار خوبی است.

نوسنویگ می افزاید: انتظارات نشان می دهد که در موارد زیادی، افراد قادر به تولید سریع پادتن و مقابله با عفونت هستند.
مشخص نیست که حافظه سیستم ایمنی بدن تا چه مدت ویروس کرونا را حفظ می کند اما نوسنویگ برآورد کرده که سیستم ایمنی بدن برای سال ها قدرت 
محافظتی ایجاد می کند.به گزارش ایندیپندنت، این یافته جدید حاکی از آن است که تعداد افرادی که بیش از یک بار به ویروس کرونا مبتلا می شوند کم 
است.ویروس کرونا تا کنون بیش از ۵۰ میلیون نفر را در دنیا مبتلا کرده و بیش از یک میلیون و ۲۴۰ هزار نفر نیز بر اثر ابتلا به آن جان خود را از دست داده اند.

 صدور و تمدید دفترچه بیمه سلامت رایگان
 بدون الزام به ارزیابی وسع

دفترچه بیمه پایه سلامت رایگان بدون ارزیابی وســع در اختیار افرادی که تحت هیچگونه بیمه ای 
نیستند قرار می گیرد.

 مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد: توجه به شیوع بیماری 
کرونا و شرایط اقتصادی موجود، برای دسترســی همه افراد جامعه به خدمات بهداشتی و درمانی دولتی، 

دفترچه بیمه پایه سلامت رایگان بدون الزام به ارزیابی وسع در اختیار همه افراد بدون هیچ گونه پوشش بیمه ای 
قرار می گیرد.همچنین افرادی که قبلًا از پوشش بیمه ای رایگان برخوردار بودند نیز برای تمدید دفترچه خود نیاز به ارزیابی 
وسع نداشته و دفترچه بیمه آنها تمدید می شود.بر اساس بند الف ماده ۷۰ قانون برنامه ششم توسعه، افراد برای بهره مندی 

از یارانه دولت، در سه ماهه اول هر سال باید خود را معرفی می کنند تا مورد ارزیابی آزمون وسع قرار گیرند.با توجه به شیوع بیماری 
کرونا و مصوبه ستاد ملی کرونا در چهل و سومین جلسه خود اجرای این ماده قانونی تا پایان سال جاری لغو می شود.

این مصوبه تا ۳۰ اسفندماه سال جاری اعتبار دارد.

ئیس  ر
بیمارستان سینا با اشاره به علائم جدید کرونا 

در فرم های غیرمعمول ابتلا از افزایش مراجعه میانسالان مبتلا به بیمارستان خبر داد.
»محمد طالب پور«با اشاره به وضعیت سنی افراد مبتلا به ویروس کرونا که به بیمارستان 
مراجعه می کنند، بیان کرد: شرایط سنی مبتلایان ورودی به بیمارستان، نسبت به قبل 

تفاوت چندانی نکرده و فقط تعداد افراد میانسال نسبت به قبل بیشتر شده است.
وی ادامه داد: بیشتر نشانه های بالینی افراد، مواردی است که اصلا فکر نمی کنند، مربوط 
به ویروس کرونا باشد، مثل سردرد، بیماری های گوارشــی، لخته شدن خون در احشا و 
اندام ها و همچنین لخته شــدن خون در مغز که منجر به سکته ی مغزی می شود، در این 

شرایط وقتی موضوع بررسی می شود، متوجه می شویم این ها علائم کرونا بوده است.
طالب پور افزود: گرچه اینها علائم بالینی کرونا نیســت، اما بنظر می رســد در فرم 
غیرشایع و غیرمعمول کرونا خود را نشان می دهد، بنابراین افراد حواس شان را جمع 
کنند، چون اینها می توانند خود نمونه های کرونا باشد، به خصوص سردردهای مقاوم و 
شدید که اخیرا در افراد رخ می دهد و قبلا سابقه ی آن را نداشتیم. علائم جدید ویروس 

کرونا به صورت اولیه خود را به این شکل ها که گفتم نشان می دهد.
رئیس بیمارستان سینا گفت: در بیمارستان موارد ابتلای مجدد داشتیم که افراد که 
یک الی دو ماه بعد دوباره حتی با شدت بیشتر به ما مراجعه کردند، اما این که مریضی 
بعد از ابتلا، خوب شده باشد و مثلا ســه ماه بعد با عوارض بیماری های قلبی، ریوی و 
آیتم های دیگر به بیمارستان برگردد را تقریبا نداشتیم، البته باید این را در نظر بگیریم 
که وقتی اصل بیماری مهار می شود، شاید تا مدت ها بعد از درگیری بیماری، مثلا دو الی 
سه ماه این عوارض همچون درگیری های ریوی بماند و فرد آن حس اولیه را نداشته باشد.

وی ادامه داد: در این شرایط فرد بهبود یافته از کرونا خستگی مفرط یا کم آوردن نفس 
موقع فعالیت های سنگین را تا مدت ها خواهد داشــت، اما به تدریج خوب می شود و ما 
نمی توانیم ادعا کنیم یک عارضه ی ماندگار در درازمدت پایدار خواهد ماند، در بعضی از 
بیماران امکان دارد، قدرت تهویه  ریه کاهش پیدا کند و از آنجا که در زندگی روزمره از یک 
ششم ریه بیشتر استفاده نمی شود و مابقی آن در فعالیت های سنگین رخ می دهد، پس در 

آینده افراد در زندگی روزمره به مشکلی بر نخواهد خورد.
اکثر مبتلایان پروتکل ها را رعایت نکردند

طالب پور در مورد بررسی علت ابتلای مراجعه  کنندگان بیمارستان بیان کرد: اکثرا افرادی 
بودند که دقت و رعایت کافی را نداشــتند و در حقیقت مواجهه طولانی با بیماران مبتلا 

عامل ابتلایشان بوده است.

وی افزود: کسی که به طور مثال در پشت باجه ی بانک نشسته و ماسک می زند، از آنجایی 
که ارباب رجوع های زیادی دارد، اگر بخشی از آنها، موارد بهداشتی را رعایت نکنند، امکان 
دارد که آن فرد هم درگیر ویروس شود، بنابراین باید همه به صورت جمعی نکات را رعایت 
کنند و اگر کسی که ماسک نزده را در جامعه دیدیم، حتما باید به او تذکر دهیم و اینکه من 
فقط ماسک بزنم اصلا کافی نیست، هم باید فاصله اجتماعی رعایت شود و هم به افرادی 

که رعایت نمی کنند، تذکر بدهیم.
۴۲0 نفر از پرسنل بیمارستان درگیر ویروس شدند

طالب پور با اشــاره به میزان ابتلای کادر درمان بیمارستان ســینا گفت: حدود یک سوم 
پرسنل بیمارستان، از پزشک، پرستار تا نیروهای خدماتی در طول این مدت مبتلا شدند، 
یعنی از حدود ۱۵۰۰ پرسنل تا الان حدود ۴۲۰ نفر درگیر ویروس شدند، به دلیل مواجه ی 
بالای پرسنل بیمارستان و جامعه ی پزشــکی و پرستاری با بیماران کرونایی ریسک ابتلا 

در آنها بیشتر است.
وی در مورد تاثیر ایجاد محدودیت ها بر میزان شیوع ادامه داد: محدودیت باید آنقدر زیاد 
باشد تا مواجهه کم شــود، اگر محدودیت ها خیلی زیاد نباشد و این آلودگی همچنان در 
سطح شهر پراکنده باشد، محدودیت خیلی تاثیر شگرفی نخواهد گذاشت، چون رعایت 
مردم از تعطیلی ها مهم تر است، محدودیت ها میزان ابتلا را کم می کند، اما به عنوان قدم 
اول رعایت مردم مهم است و اگر رعایت نکنند، مسئولان مجبور به تعطیلی می شوند که 
تعطیلی اولویت درجه ۲ است و اولویت اول همکاری مردم در رعایت موارد بهداشتی است.

رئیس بیمارســتان ســینا در پایان گفت: مردم باید بدانند که وقتی پروتکل ها را رعایت 
نمی کنند، باعث مرگ دیگران می شوند و واقعا در برابر دیگران مسئول هستند، با وجود 
سختی و طولانی شــدن این موضوع اما باید پایبندی خود را بالا ببرند، چون این مهم به 

سود همه است.

تشریح علائم جدید کرونا در فرم های غیرمعمول ابتلا

ابتلا به کرونا را با این 
ویتامین ها ضربه فنی کنید

مسوول بخش میکروبیولوژی بیمارستان 
قلب شــهید رجایی گفت: رژیم غذایی 
در تقویت سیســتم ایمنی بدن و ابتلا به 
بیماری ها و ویروس کرونا نقش بســیار 
موثری دارد و می توان بــا دریافت مواد 
غذایی ســالم، بدن را در برابر بسیاری از 

بیماری ها مقاوم کرد.
به گزارش بهداشت نیوز، هنگامه صعودی 
اظهار داشــت: بدن ما به گــروه هایی از 
میکرو المــان ها نیاز دارد تــا با ویروس 
کرونا و سایر ویروس ها مقابله کند و این 
ریزمغذی ها در غذاهای سالم وجود دارد.

وی ادامه داد: ویتامین دی نقش موثری 
در ایمنی دســتگاه تنفســی و التهابات 
ناشی از آن دارد؛ بنابراین بسیار اهمیت 
دارد که ســطح ویتامیــن دی بدن بالا 

باشــد. البته ویتامین دی شبیه شمشیر 
دو لبه اســت که در برخی تحقیقات هم 
توصیه نمی شود اما کمبود آن برای بدن 

مضر است.
این متخصــص میکروبیولــوژی زینک 
یا روی را بــرای تقویت ایمنــی بدن در 
شــرایط بیماری های عفونی و ویروسی 
تاثیرگذار دانســت و افزود: ویتامین سی 
نیز برای ایمنی بدن بســیار مفید است 
البته تحقیقات و بررسی ها روی ویتامین 
ها در حال انجام است و نمی توان گفت 
ویتامینی به صورت قطعی از ابتلا به کرونا 

جلوگیری می کند.
صعودی تاکید کرد: ۸۰ درصد افرادی که 
به کرونا مبتلا می شوند، نقص ویتامین 
دی دارند و در بدن ما ایرانی ها به خصوص 
بانوان کمبود شدید ویتامین دی ملاحظه 
می شــود؛ بنابراین نیاز اســت ویتامین 
دی و زینک مصرف شــود و سبزیجات 
تازه، میوه ها کمک می کنند که بدن در 

برابر بیماری ها مقاومت داشته باشد و با 
ویروس مقابله کنــد. در مقابل آن مواد 
غذایی چرب و کم تحرکی بدن را ضعیف 
می کند و نمی تواند به خوبی با ویروس و 

بیماری ها مبارزه کند.
مسوول بخش میکروبیولوژی بیمارستان 
قلب شهید رجایی اظهار داشت: به طور 
کلی برای تقویت بدن نیاز است که تمام 
مواد غذایی مصرف شــود اما اولویت با 

ویتامین های دی، زینک و سی است.

کمبودی در داروهای 
وارداتی کرونا نداریم

سخنگوی جمعیت هلال احمر گفت: 
بخشی از مســئولیت تامین داروهای 
کرونا بر عهده هلال احمر اســت و در 
این بخش هیــچ گونه کمبــودی در 

تامین داروها نداریم.
 محمــد نصیــری دربــاره وضعیت 
داروهــای کرونایی در کشــور گفت: 
بخشی از مســئولیت تأمین داروهای 
کرونا بر عهــده هلال احمر اســت و 
در این بخــش هیچ گونــه کمبودی 
در تأمین داروها نداریــم.وی با بیان 
اینکه تاکنون ۳ نوع داروی مؤثر برای 
کمک به درمان کرونا وارد شده است، 
افزود: منابع مالــی واردات داروها نیز 
موجود است و در حال حاضر داروهای 
داروخانه ای کرونــا در داروخانه های 

هلال احمر ارائه می شــود. بخشی از 
داروهای هلال احمر نیز برای مصرف در 
بیمارستان ها تحویل وزارت بهداشت 
می شــود و خوشــبختانه تاکنــون 
کمبودی در این زمینه نیز نداشته ایم.

سخنگوی جمعیت هلال احمر در پاسخ 
به این سوال که تاکنون از کدام کشورها 
داروهای مربوط به کرونــا خریداری 
شده است، تصریح کرد: از کشورهای 
متعــدد و بســیاری واردات داروهای 
این ویروس را داشــته ایم و نمی توان 
تنها یک یا چند کشــور را در واردات 
دارو شاخص دانســت. تاکنون نیز از 
کشورهای اروپایی، آمریکای جنوبی، 
کشورهای آسیایی، چین، هند و… نیز 
سه داروی مطرح کرونا را وارد کرده ایم.

نصیری تاکید کــرد: البته تمامی این 
داروها دارای اســتانداردهای جهانی 
و تاییدیه ســازمان غذا و دارو هستند 
و هیچکــدام از داروهای آزمایشــی 

کشورهای دیگر نیستند.
وی در خصوص تولید داروهای ویروس 
کرونا در داخل کشور نیز ابراز داشت: 
به طور کلــی هلال احمــر تولیدات 
دارویی دارد و خــط تولید محصولات 
مختلفی نظیــر فیلترهای دیالیز، فوم 
های بهداشــتی، ماســک و داروهای 
دیگــر در هلال احمر وجــود دارد اما 
 در زمینه داروهــای کرونایی تولیدی

 نداریم.

استخدام انباردار در یک شرکت 
معتبر در اصفهان

تلفن ۰۳۱۹۵۰۲۲۰۸۱

استخدام حسابدار در شرکت بنیان 
در اصفهان

موبایل ۰۹۱۳۷۳۹۷۱۸۴

استخدام کارگر ساده، کارشناس 
برق ماشین آلات بافندگی، بافنده، 

نگهبان
تلفن ۰۳۱۴۵۶۴۷۷۱۳

استخدام طراح گرافیست با حقوق ثابت 
اداره کار در اصفهان

واتساپ ۰۹۳۹۶۸۸۶۲۰۶

استخدام کارمند فروش خانم با حقوق و 
بیمه در اصفهان

موبایل ۰۹۱۳۶۴۴۴۲۷۹

استخدام مدیر فروش، راننده ایسوزو، 
کارگر خط تولید، کارگر انبار، نیروی 

نظافت
واتساپ ۰۹۹۲۲۳۳۹۸۸۶

استخدام کارمند فروش و کارگر ساده در 
شرکت طبیعت طعم غلات
موبایل ۰۹۱۳۶۴۴۴۲۷۹

استخدام پشتیبانی صندوق های 
فروشگاهی با مزایا در اصفهان

موبایل ۰۹۹۱۲۷۰۵۶۵۰

استخدام بازاریاب و ویزیتور در اصفهان، 
فارس، کرمان، هرمزگان و یزد

HR@citexco.com

استخدام کارمند اداری آشنا به 
حسابداری در اصفهان

arminbastami@yahoo.com

استخدام مهندس معماری، مدیر فنی 
و مهندسی، طراح و محاسب سازه 

info.empats@gmail.com
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 Yemen calls for 
sharing Iran's 
experiences in 
fisheries
Minister of Fisheries in 
Yemen's national salvation 
government Mohammed 
al-Zubairi called for sharing 
Iran's experiences and know-
how in fisheries.
Yemeni media said on 
Sunday that Iran's Envoy 
to Yemen Hassan Irloo held 
a meeting with Yemeni 
Minister of Fisheries, 
Mohammed al-Zubairi.
The Yemeni minister called 

for Iranian cooperation 
to develop the fisheries 
industry in his country.
Iranian ambassador to 
Yemen Hassan Irloo said 
that Iran is ready to share 
knowledge and expertise 
to the Yemeni Ministry of 
Fisheries.The ambassador 
said in his Twitter account 
said, "Glad to have a meeting 
with Minister of Fisheries in 
Yemen's national salvation 
government Mohammed 
al-Zubairi, we exchanged 
views on the aspects of ties 
development on fisheries 
industry.

China Import 
Expo, chance 
for fostering 
Beijing-
Tehran ties
China International 
Import Expo (CIIE) as 
the biggest economic 
event after the outbreak 
of coronavirus over the 
past 10 months, provided 
an ample opportunity 
for Beijing and Tehran 
to develop economic 
cooperation.
About 28 Iranian 
companies are present 
in the annual CIIE 
underway in Shanghai 
on central coast of China.
The number of the 
Iranian participants 
with 100 percent 
increase compared 
with the previous year 
indicates that Iranian 
b u s i n e s s p e r s o n s 
have targeted to boost 
economic relations with 
China.
In this regard, Iran's 
Consul General in 
Shanghai Ramezan 
Parvaz says that 
pandemic created 
problem for presence of 
the Iranian companies 
in the CIIE so that few of 
them have taken part in 
the big economic event.
He noted that about 
15 knowledge-based 
companies from 
Iran have presented 
technologies and know-
how in the Chinese expo.
About the importance 
of the exhibition, Iran's 
Ambassador to Beijing 
Mohammad Keshavarz-
zadeh says that it is 
an opportunity for 
strengthening Iran-China 
interactions.
The ambassador said 
he believes that holding 
such an exhibition in 
the pandemic era is an 
indication of China's 
determination to open 
the doors of its market to 
the world.
Due to follow up health 
protocols, online trade 
will play a leading role in 
keeping the CIIE active 
this year, the ambassador 
added.
He said that Iran 
introduces its cultural 
and industrial products 
to the exhibition.
In a related development, 
chairman of Iran-China 
chamber of commerce 
Majid-Reza Hariri said 
that the China exhibition 
encourages world to 
develop economy.
Experts believe that 
China expo prepares the 
ground for rich and poor 
countries to advance win-
win cooperation.
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In an exclusive 
interview with 
ILNA news agency, 
the chairman of 
the Iran-China 
Joint Chamber 
of Commerce 

and Industry said that 
the impact of Biden's 
presence in the White 
House on sanctions is a 
political issue and a series 
of political events must 
take place so that we can 
talk about its economic 
implications.
Majid Reza Hariri added 
“What can naturally 
happen in the Iranian 
market is the removal of 
negative psychological 
expectations from the 
market.”
“What happens in the 
market for a week cannot 
be investigated and 
we have to wait for the 
excitement to disappear.”
However, if sanctions are 
removed, Iran’s exports 
would bounce back 

quickly, as they did in 
the period of the JCPOA, 
starting in January 2016.
All major U.S. TV 
networks projected Joe 
Biden would win the 
presidency on Saturday, 
though Trump vowed to 
continue to challenge the 
outcome in the courts.  
But some of the United 
States’ biggest and 
closest allies quickly 
congratulated Joe Biden 
on his presidential 
election victory on 
Saturday even though 
Donald Trump, with 
whom several have had 

rocky relations, had yet 
to concede.
Earlier Saturday, 
President Hassan 
Rouhani, while hailing 
what he termed “Iranian 
nation’s resistance” 
against the Trump 
a d m i n i s t r a t i o n ’ s 
“maximum pressure 
campaign” against 
Iran, said he hopes the 
new government in 
Washington will turn the 
page.
Deputy Foreign Minister 
Abbas Aragchi also 
made similar comments 
that asserted “new 

approaches” may develop 
in Washington’s policies 
if Biden comes to power.
Tensions between Iran 
and the US have escalated 
since 2018 when Trump 
announced a unilateral 
withdrawal from the 
nuclear deal, followed 
by reinstatement of 
sanctions.
With Biden leading the 
race, Iran’s forex market 
responded positively 
Friday. The national 
currency, the rial, gained 
significantly against 
foreign currencies, 
including the dollar.

Dealmakers see divided 
U.S. government favoring 
mergers and acquisitions
Joe Biden’s projected win of the U.S. presidency 
and the Republican Party potentially retaining 
control of the U.S. Senate could drive a pickup in 
mergers and acquisitions (M&A) that took a hit 
amid the COVID-19 pandemic, dealmakers said.
Bankers and lawyers who advise companies 
on M&A said the outcome, if confirmed, was 
the best possible for providing the stable 
economic and regulatory environment that 
dealmaking needs. They expect that Biden, the 
Democratic Party candidate, would be more 
predictable in governing than Republican 
President Donald Trump and that a Republican-
controlled U.S. Senate would restrain Biden’s 
most interventionist policies.
"This dynamic can be quite conducive to doing 
deals because it provides stability," said Peter 
Orszag, who served in the White House under 
President Barack Obama and now heads the 
financial advisory arm of investment bank Lazard 
Ltd LAZ.N.
“The only caveat is that there is less chance of 
another big round of stimulus, which would help 
the macroeconomic outlook, than if Democrats 
had taken the Senate,” Orszag added.
All major U.S. TV networks projected Biden would 
win the presidency on Saturday, though Trump 
vowed to continue to challenge the outcome in the 
courts. Two runoff U.S. Senate races in Georgia, 
which will decide which party will control the 
upper chamber of Congress, will take place on 
Jan. 5, with Republicans favored to retain control 
based on this week’s tally.
Republicans holding a slim majority in the Senate 
could block large swaths of Biden’s legislative and 
spending agenda, as well as key appointments for 
his Cabinet and government agencies.
"Corporate leaders and markets like stability. 
Gridlock, in its own way, can be seen as a stabilizer, 
as we saw during the Obama administration," 
said Cary Kochman, co-head of global M&A at 
Citigroup Inc C.N.
While M&A activity jumped in the third quarter 
as executives rushed to revisit deals put on hold 
at the height of the coronavirus outbreak, deal 
volume globally is down 12% year-to-date to 
$2.84 trillion, according to data provider Refinitiv. 
Deal volume involving U.S. companies being 
acquired is down 32% year-to-date to $1.07 
trillion.Dealmakers said certainty over financial 
and regulatory policy will be crucial in the coming 
months to keep M&A going, as a new wave of 
coronavirus infections spreads across the United 
States and most of the world.
“I would venture to say some M&A has been held 
up under the Trump administration, because 
Trump could sometimes be unpredictable with 
his Twitter account,” said Bill Curtin, global head 
of M&A at Hogan Lovells.
Had Democrats taken control of Congress, 
dealmakers said the most disruptive aspects 
of Biden’s agenda would have been tax hikes. 
Biden has proposed raising the capital gains 
tax rate from 20% to 39.6% for those making 
over $1 million. This would have made it more 
expensive for corporate owners to cash out on 
their holdings.
“Deals won’t be so much tax-driven, as Biden is not 
expected to immediately be able to carry out huge 
reforms in the U.S. corporate tax or healthcare 
systems,” said Patrick Sarch, a partner at law firm 
White & Case LLP.

“Joe Biden's presidency lowers inflation 
expectations in the Iranian market,” an economic 
analyst told ILNA.

Iran inflation expectations decline with Biden; 
Expert

news
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Iran: Uptick in 
Monthly Housing 
PMI
The Purchasing Managers' Index 
for the housing sector in the seventh 
month of the current fiscal year 
(Sept. 22-Oct. 21) settled at 53.13 
from 50.54 in the preceding month 
(Aug. 22-Sept. 21).
Iran Chamber of Cooperatives has 
measured PMI for the country’s 
real-estate and construction 
sector, under the Farsi acronym 
“Shamekh”, for the seventh month 
of the current Iranian year ending 
Oct. 21.
The new data show the overall 
PMI settled at 53.13 in the seventh 
Iranian month from 50.54 in the 
sixth fiscal month, indicating a 

5.12% increase.  
PMI is an indicator of the health 
of economic sectors. It provides 
information about current business 
conditions to decision-makers, 
analysts and purchasing managers. 
Raw material inventory, 
employment conditions, new 
orders, supplier deliveries and 
export/production conditions 
were among the criteria quizzed, 
yielding a final score of between 1 
and 100. 
If a business scores 50, it means 
that no change has been perceived 
compared to the previous month, 
while scores higher or lower than 
50 indicate that the business is 
booming or stagnating respectively. 
The housing PMI is based on 
five major survey fields: "new 
orders", "raw material inventory ", 

"production", "supplier deliveries" 
and "employment". 
The survey includes 12 questions 
about business conditions and any 
changes, whether it be improving, 
no changes or deteriorating. 
It is measured through a monthly 
survey sent to senior executives 
of 100 companies active in the 
real-estate sector. It is based on 
five major survey areas: "new 
orders" with a coefficient of 
30%, "raw material inventory" 
(10%), "production" (25%), 
"supplier deliveries" (15%) and 
"employment" (20%).
The "new orders" sub-index stood 
at 50 in the month ending Oct. 
21, indicating a 24.01% increase 
compared with the previous 
month’s reading of 40.32. 
The "supplier deliveries" sub-index, 

which measures how fast deliveries 
are made, decreased from 50.54 
in the month ending Sept. 21 to 
46.88 in the month ending Oct. 21, 
indicating a 7.24% decline. 
The "raw materials (construction 
materials) inventory" sub-index 
improved 6.18% from 41.94 in the 
month ending Sept. 21 to 44.53 in 
the month leading to Oct. 21.
The "employment" sub-index 
increased 8.99% from 45.16 in the 
sixth month to 49.22 in the seventh 
Iranian month. 
To calculate housing PMI, seven 
secondary criteria were also 
surveyed by ICC, including "raw 
materials purchase prices", which 
stood at 96.77 in the month ending 
Sept. 21. The sub-index increased 
by 0.92% to stand at 97.66 in the 
month ending Oct. 21.  



Germany, Canada, 
and France, 
which have had 
strained ties 
with the Trump 
administration 
despite being its 

G7 and NATO partners, were 
among the first to recognize 
Biden’s victory, soon 
after major U.S. television 
networks declared it.
“I look forward to future 
cooperation with President 
Biden,” German Chancellor 
Angela Merkel said in a 
statement on Twitter. “Our 
transatlantic friendship is 
irreplaceable if we are to 
master the great challenges 
of our time.”
Merkel’s finance minister, 
Olaf Scholz, went further, 
suggesting a Biden 
administration could mark 
a reset of trans-Atlantic ties.
Canadian Prime Minister 
Justin Trudeau said he looked 
forward to tackling “the 
world’s greatest challenges” 
with the new administration, 
including climate change, 
an issue with which many 
nations have argued over 
with Trump.
British Prime Minister Boris 
Johnson, who has had a much 
smoother relationship with 
Trump, also picked up the 
theme of climate change in 
congratulating Biden.
“The U.S. is our most 
important ally and I look 

forward to working closely 
together on our shared 
priorities, from climate 
change to trade and security.”
Washington formally quit 
the Paris accord on limiting 
greenhouse gas emissions on 
Wednesday, fulfilling a pledge 
by Trump to withdraw the 
world’s second-largest 
emitter from the pact. Biden 
has promised to rejoin the 
agreement if elected.
“The Americans have chosen 
their President,” French 
President Emmanuel 
Macron tweeted. “We have a 
lot to do to overcome today’s 
challenges. Let’s work 
together!”Many leaders 
did not mention Trump, but 
Spain’s far-left deputy prime 
minister, Pablo Iglesias, said 
his departure as president 
would leave the far right 
weakened around the world.
“Trump is confirmed to have 
lost the election. This is good 
news for the planet, as the 
global far right loses its most 

powerful political asset,” 
Iglesias tweeted.
IRISH AND INDIAN PRIDE
Ireland, where Biden traces 
his family roots, called him 
the 46th U.S. President, 
despite Trump accusing 
Biden of “rushing to falsely 
pose as the winner.” Trump 
has complained of electoral 
fraud without providing 
evidence.
“Ireland takes pride in 
Joe Biden’s election, just 
as we are proud of all 
the generations of Irish 
women and Irish men and 
their ancestors whose toil 
and genius have enriched 
the diversity that powers 
America,” Prime Minister 
Micheal Martin said in a 
statement.
Indian Prime Minister 
Narendra Modi singled 
out Biden’s running mate, 
Kamala Harris, in his 
congratulatory tweet. Harris, 
whose mother emigrated 
from India, becomes the first 

woman, first Black American 
and first Asian American to 
win the second highest U.S. 
office of Vice-President.
“Your success is path-
breaking and a matter of 
immense pride not just for 
your chittis, but also for all 
Indian-Americans,” Modi 
wrote, using the Tamil word 
for “aunts” which Harris had 
used when she accepted 
the Democratic Party’s VP 
nomination.
Egypt, one of Washington’s 
biggest allies in the Middle 
East, also congratulated 
Biden, as did Lebanon, which 
has had fraught relations 
with the United States.
On Friday, the Trump 
administration imposed 
sanctions on Gebran Bassil, 
the leader of Lebanon’s 
biggest Christian political 
bloc and son-in-law of 
President Michel Aoun, 
accusing him of corruption 
and ties to armed Shi’ite 
group Hezbollah.

Iranian VP Hopes Trump 
Defeat Will Bring Change in US’ 
Destructive Policies
Iran’s First Vice President Eshaq Jahangiri lauded an 
end to the tenure of US President Donald Trump and his 
belligerent team, hoping that the next US administration 
would abide by the law and respect the other countries.
“Finally, with the announcement of the results of US 
elections, the era of Trump and his adventurous and 
belligerent team came to an end,” Jahangiri said in a post 
on his Twitter account late Saturday.
“Violation of international treaties, from environment to 
economic and inhumane sanctions against the Iranian 
nation, and support for terrorism and racism formed the 
basis of Trump’s policies,” he noted, Press TV reported.
The Iranian nation stood up to Trump’s “maximum 
pressure” policy, and will not forget the pains caused by 
“the massive disruption of its livelihood, the patients’ lack 
of access to medicine, and the assassination of the dear 
General Soleimani,” Jahangiri added.
“I hope we will see a change in the destructive policies of 
the United States, and its return to law and international 
commitments and respect for nations,” he added.
Democratic candidate Joe Biden has become the 
projected president-elect of the US, the Associated Press 
and other media outlets said on Saturday night.
Trump, however, has repeated unfounded voting fraud 
claims and said Biden is “rushing to falsely pose as the 
winner”.
Veteran diplomat urges Biden to 
use language of respect with Iran
Alireza Moayeri, a veteran Foreign Ministry diplomat, 
said on Sunday that, the US President-elect Joe Biden 
has to speak with Iran with the language of respect, not 
sanctions.
Speaking in an exclusively interview with IRNA, Moayyeri 
said that Biden has a better understanding of Iran than 
Trump did.
Although the US pressures and sanctions created some 
hardship for Iran, they failed to make Iran retreat and 
change its principled policies, the veteran diplomat said.
He said that Trump’s poor performance in handling the 
US domestic affairs and foreign relations were the main 
factors leading to his defeat in the recent presidential 
election.
Trump only sought the US interests, and to put it bullying 
and unilateralism, Moayyeri said, adding that this 
approach caused the US president to pull out from all 
the agreements and treaties the United States used to 
be a participant to them – from Paris Climate Change 
Agreement to Iran nuclear deal.
He said that the Iranian nation will never forget the 
hostility of Trump administration and therefore it is 
necessary for the next US president is expected not to 
continue the wrong way of the predecessor.
He noted that while Iran was in dire need for medicine 
and medical equipment due to the global spread of the 
coronavirus disease, Trump administration escalated 
sanctions on the country to prevent Tehran’s access to the 
emergency and humanitarian supplies. 

U.S. allies greet Biden as next president 
despite Trump refusal to concede

Some of the United States’ biggest and closest allies 
quickly congratulated Joe Biden on his presidential 
election victory on Saturday even though Donald 
Trump, with whom several have had rocky relations, 
had yet to concede.
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Nothing in Trump's DNA that 
compels him to accept defeat
Stating that Donald Trump won't be a gracious loser, Political 
scientist said that there is nothing in Trump's DNA that compels 
him to accept defeat at any place and at any time.
Democrat Joe Biden has won the Presidency after flipping the state 
of Pennsylvania blue and claiming more than the 270 Electoral 
College votes required for the White House. Trump was at his golf 
course when the result was declared. He refused to concede and 
vowed to fight the outcome in court.
Following this announcement, Trump issued a statement, 
indicating that he is not ready to accept his electoral defeat.

"We all know why Joe Biden is rushing to falsely pose as the winner, 
and why his media allies are trying so hard to help him: they don’t 
want the truth to be exposed," he said in a statement. "The simple 
fact is this election is far from over."
Answering the question whether Trump would accept the result 
of the election, Nader Entessar, professor emeritus of political 
science from the University of South Alabama told Mehr News 
Agency, "As I had stated in my previous interviews with various 
news outlets, the state of Pennsylvania was critical to winning this 
year's US presidential election, and Joe Biden finally captured the 
Electoral College votes of this important swing state to become the 
46th president of the United States."
"There is nothing in Donald Trump's DNA that compels him to 
accept defeat at any place and at any time," he added.

"So, I don't think he will be a 
gracious loser and offer 
congratulations to Joe 
Biden. I very much 
doubt that Trump will 
even attend Biden's 
inauguration," Entessar 
noted. 
He highlighted, "Throughout 
his life as a real estate mogul, 
Trump was used to evicting 
tenants from his properties. Now, he 
will have to get used to being evicted from the White 
House."

Merkel’s finance 
minister, 
Olaf Scholz, 
went further, 
suggesting 
a Biden 
administration 
could mark a 
reset of trans-
Atlantic ties.
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Global 
Uncertainty Could 
Risk World War 3: 
UK Military Chief
Current global 
uncertainty and 
anxiety amid the 
economic crisis 
caused by the 
coronavirus pandemic 
could risk another 
world war, the head of 
Britain's armed forces 
warned.
In an interview 
aired to coincide 
with Remembrance 
Sunday, the annual 
commemorations for 
those who have been 
killed and wounded in 
conflict, Nick Carter, 
Britain's Chief of the 
Defense Staff, said an 
escalation in regional 
tensions and errors 
of judgment could 
ultimately lead to 
widespread conflict, 
Reuters reported.
"I think we are living 
at a moment in time 
where the world is a 
very uncertain and 
anxious place and of 
course, the dynamic 
of global competition 
is a feature of our lives 
as well, and I think 
the real risk we have 
with quite a lot of the 
regional conflicts that 
are going on at the 
moment, is you could 
see escalation lead 
to miscalculation," 
Carter told Sky News.
Asked if that meant 
there was a genuine 
threat of another 
world war, Carter 
replied: "I'm saying it's 
a risk and we need to 
be conscious of those 
risks."
Carter, who became 
the British military 
chief in 2018, said 
it was important to 
remember those who 
had died in previous 
wars as a warning 
to those who might 
repeat past mistakes.
"If you forget about 
the horror of war, then 
the great risk I think 
is that people might 
think that going to war 
is a reasonable thing to 
do," he said.
"We have to remember 
that history might not 
repeat itself but it has 
a rhythm, and if you 
look back at the last 
century, before both 
world wars, I think it 
was unarguable that 
there was escalation 
which led to the 
miscalculation which 
ultimately led to war 
at a scale we would 
hopefully never see 
again."
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Jordan Calls for End to 
Israeli Demolition of 
Palestinian Homes
 Jordan called on the international community to put pressure 
on the Israeli regime to cease demolishing Palestinian homes 
in the occupied West Bank, and rescind a threat to destroy 
Palestinian educational centers.
Spokesman for the Jordanian Ministry of Foreign Affairs 
and Expatriates Deifallah al-Fayez stated on Saturday 
that recent Israeli demolition of Palestinian homes in the 
village of Homsa al-Baqia, evacuation of local residents and 
confiscation of their lands contravene international law, and 
are all in flagrant violation of human rights law and the Tel 
Aviv regime’s obligations in the Occupied Territories, AFP 
reported.
Fayez further noted that Israel’s settlement expansion 
policies, expropriation of Palestinian lands, construction 

of housing units and forced relocation of Palestinians are in 
open defiance of UN resolutions and international law.
The senior Jordanian official also called on the international 
community to take decisive measures to put pressure on Tel 
Aviv to end its illegal actions.
Late on Tuesday, Israeli bulldozers razed Homsa al-Baqia 
village – including tents, sheds, portable toilets and solar 
panels – near the city of Tubas in the strategic Jordan Valley.
According to Abdelghani Awada, who has been left homeless 
by the operation, Israeli forces arrived in vehicles and 
with bulldozers, and gave local people only “10 minutes to 
evacuate” their homes.
Palestinian Prime Minister Mohammed Shtayyeh has 
strongly condemned Israeli troops over having “completely 
demolished the village of Homsa al-Baqia, and leaving around 
80 people homeless.”
The United Nations Office for the Coordination of 
Humanitarian Affairs (OCHA) has warned that there has been 
a sharp increase in the number of Palestinian houses being 

demolished 
by Israel in the occupied West 

Bank during the coronavirus pandemic.
UN Humanitarian Coordinator for the Palestinian territories 
Jamie McGoldrick has also said that the trend would make the 
Palestinians more susceptible to health risks.
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Lawmaker:
Iran not dealing passively 
with West on its intl. rights
 An Iranian lawmaker says the Parliament’s 
new ‘strategic action plan’ to counter the 
anti-Iran sanctions shows the country’s non-
passive position in interaction with Western 
countries.“With the new ‘strategic plan’ in place, 
we are sending a message to the 4+1 group 

that we no longer deal passively with the West,” 
Member of National Security and Foreign Policy 
Committee of Iranian Parliament Mohammad 
Ebrahim Rezaei told Mehr News on Sunday.
"It is logical to remain as much committed to 
the 2015 nuclear deal [JCPOA] as the other 
parties are sticking to their obligations,” he 
said.Noting that Iran has exerted every effort in 
recent years to fulfill its responsibilities under 
the nuclear deal’s framework, the lawmaker 
said, “However, the other side almost showed 

no obligation to the pact, and we saw that the 
Americans withdrew from deal."
He said that the strategic action plan 
emphasizes the resistance strategy of the 
Islamic Republic of Iran, “and our message is 
that we are standing firmly on our position 
no matter who takes office after the US 
presidential election.”“Besides, we will 
continue our path of resistance and will never 
fall for any miscalculations in this regard,” he 
stressed.



Ghalibaf reacts to US election result
 Iranian Parliament Speaker reacted to the result of the US election via tweeting 
some verses of Naza'at Surah in Holy Qoran that describe the rebellion and fate 
of Pharaoh.Referring to 21- 25 verses of An-Nazi'at Surah in the Holy Quran, 
Mohammad Bagher Ghalibaf, in his tweeter account, reacted to the outcome of 
the US election.The following is the translation of the verses of the An-Nazi'at Surah 
in which the disobedience and fate of Pharaoh have been depicted:
But he [i.e., Pharaoh] denied and disobeyed.
Then he turned his back, striving [i.e., plotting]
And he gathered [his people] and called out.
And said, "I am your most exalted lord."
So Allāh seized him in exemplary punishment for the last and the first [transgression].

 Iran's Ambassador to UK 
Hamid Baeidinejad said 
on Saturday that Donald 
Trump failed to make 
Iran surrender, and now 
his life has ended with his 
dream of a call from Iran 
not coming true.
In a tweet late on 
Saturday, he added that 
eventually, political life 
of a man who only spread 
hatred came to an end.
Despite his policy of 
maximum pressure, he 
could not make Iran to 
surrender, Baeidinejad 
reiterated.
Joe Biden was elected 
the 46th President of the 
United States with 290 
electoral votes against 
only 214 votes of Donald 
Trump, and Kamala 
Harris was elected as 
the first female US Vice 
President.
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ends with dream of 
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coming true
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Iranian VP Hopes 
Trump Defeat Will 
Bring Change in US’ 
Destructive Policies

Nothing in Trump's 
DNA that compels 
him to accept defeat
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government 
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and acquisitions
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Trump was at his golf course in Virginia when a 
slew of networks announced Biden had won the 
presidency. The AP and networks only call a race 
when they determine the trailing candidate has no 
possible path to victory, even factoring in the votes 
that remain to be counted.
Hours later, the US president issued an all-caps 
tweet declaring himself the winner and claiming 
that election observers were not allowed 
into counting rooms. In fact, vote counting 
was observed as normal and, in many cases, 
livestreamed as well. There have been some 
disputes over how close observers could stand or 
how many were permitted in rooms, but nothing 
close to the violation of election laws that Trump 
alleges, NPR reported.
He tacitly acknowledged the lack of evidence for 
his campaign's unsupported claims of widespread 
fraud, saying, "BAD THINGS HAPPENED WHICH 
OUR OBSERVERS WERE NOT ALLOWED TO SEE."
“THE OBSERVERS WERE NOT ALLOWED INTO 
THE COUNTING ROOMS. I WON THE ELECTION, 
GOT 71,000,000 LEGAL VOTES. BAD THINGS 
HAPPENED WHICH OUR OBSERVERS WERE NOT 
ALLOWED TO SEE. NEVER HAPPENED BEFORE. 
MILLIONS OF MAIL-IN BALLOTS WERE SENT TO 
PEOPLE WHO NEVER ASKED FOR THEM!”
He also noted he had received more votes than any 
sitting president had ever received before, which 
is true; Biden, however, received millions more 
votes, setting the new record for most votes ever 
received in a presidential election.
The presidential race is always called by the media 
well before it is officially certified. Certification 
deadlines vary by state but are set days or weeks 
after Election Day. The AP and networks often call 
the race on election night.
As had been anticipated, tallying votes took longer 
than usual in many states: Huge numbers of voters 
cast their ballots via mail, because of the pandemic, 
and many state legislatures did not allow those 

mail-in votes to begin to be counted until Election 
Day.
The AP determined that Biden reached the 
threshold of 270 electoral votes on Saturday 
morning, as he secured the crucial swing state of 
Pennsylvania and its 20 electoral votes for Biden. 
Shortly after, the AP also called Nevada for Biden, 
bringing his electoral vote total to 290.
Biden leads in Georgia, while Trump has the edge 
in North Carolina, neither of which have been 
called by the AP; neither state would swing the 
result of the election at this point. Counting also 
continues in Arizona, which the AP called for Biden 
earlier in the week and where Biden maintains a 
narrow edge.
In his statement, Trump reiterated claims that 
votes are being counted improperly. He also 
emphasized his campaign's legal challenges to 
the voting process, several of which have already 
been thrown out of courts because of a lack of any 
evidence of wrongdoing.
"We all know why Joe Biden is rushing to falsely 
pose as the winner, and why his media allies are 
trying so hard to help him: they don't want the 
truth to be exposed," Trump wrote. "The simple 
fact is this election is far from over. Joe Biden has 
not been certified as the winner of any states, let 
alone any of the highly contested states headed 
for mandatory recounts, or states where our 
campaign has valid and legitimate legal challenges 
that could determine the ultimate victor."
Many of those lawsuits focus on questions of 
transparency and access to observe vote counting 
— for instance, disputing how far away an election 
observer can stand from officials. It is not clear 
how such a legal challenge could shift the results 
of the election.
Trump also referred to "legal votes" and "illegal 
ballots." He has frequently suggested mail-in 
ballots are illegitimate. Research has found no 
evidence of widespread fraud, and states with 
Republican and Democratic election officials have 
used the voting method for years without major 
issues. Trump himself has voted by mail.
Trump also accused the president-elect of seeking 
to count ballots "even if they are fraudulent." The 
Biden/Harris campaign has not encouraged any 
violation of election laws.

Harris, 56, the first woman and first woman 
of color to be elected vice president, was first 
to take the stage, savoring the solo moment 
in a suffragette-white pantsuit, waving to the 
crowd and smiling broadly as she approached 
the lectern.
She began with a tribute to the late congressman 
and civil rights icon John Lewis, giving a 
nod to those who paved the way for a more 
representative democracy.
"Congressman John Lewis before his passing 
wrote 'Democracy is not a state, it is an act.' And 
what he meant was that America's democracy 
is not guaranteed. It is only as strong as our 
willingness to fight for it," Harris said. "And when 
our very democracy was on the ballot in this 
election -- with the very soul of America at stake 
and the world watching -- you ushered in a new 
day for America."
She went on to thank the voters, organizers, poll 
workers and activists who she said delivered 
a clear message in what became a referendum 
election, choosing, she said, "hope and unity, 
decency, science, and yes, truth!"
"You chose Joe Biden as the next president of 
the United States. And Joe is a healer, a uniter, a 
tested and steady hand. A person whose own 
experience of loss gives him a sense of purpose 
that will help us as a nation reclaim our own 
sense of purpose," Harris said, talking up her 
former opponent and now partner, ABC News 
reported.
The daughter of Indian and Jamaican 
immigrants, Harris also thanked her late mother 
and the generations of women before her -- 
"including the black women who are often, too 
often overlooked but so often prove they are the 
backbone of our democracy."
"When she came here from India at the age of 19, 
she maybe didn't quite imagine this moment," 

Harris spoke of her mother, an Indian immigrant. 
"But she believed so deeply in an America where 
a moment like this is possible, and so I am 
thinking about her and about the generations 
of women, Black women, Asian, white, Latina, 
Native American women, who throughout our 
nation's history, who paved the way to tonight, 
women who fought and sacrificed so much for 
equality and liberty and justice for all."
She gave credit to Biden for helping her ascend 
to the second highest office in the US and said she 
hopes her place on the stage will inspire others 
to follow.
"What a testament it is to Joe's character that 
he had the audacity to break one of the most 
substantial barriers that exists in our country 
and select a woman as his vice president," Harris 
said.
"While I may be the first woman in this office, 
I will not be the last. Because every little girl 
watching tonight sees that this is a country of 
possibilities," she added.
Biden, after nearly 50 years in public and three 
tries for the White House, then took the stage 
and squarely focused on healing a divided nation 
-- but first took a moment to tout his history-
making win.
"Folks, the people of this nation have spoken," 
Biden said to cheers and honking horns. "They've 
delivered us a clear victory, a convincing victory, 
a victory for us, the people. We've won with the 
most votes ever cast on a presidential ticket in 
the history of the nation -- 74 million."
Speaking to several hundred supporters in the 
parking lot of the Chase Center, standing and 
cheering amid their cars and waving giant and 
small American flags, Biden walked out -- as 
he always does -- to Bruce Springsteen’s “We 
Take Care of Our Own" and expressed surprise 
at celebrations taking place across the country.
 “What I must admit has surprised me, tonight 
we're seeing all over this nation, all cities in all 
parts of the country, indeed across the world, 
an outpouring of joy, of hope of renewed faith in 
tomorrow, bring a better day. And I'm humbled 
by the trust and confidence you've placed in me,” 
Biden said.

Trump Responds to Biden Victory: Election 'Far 
from Over'

Joe Biden, Kamala Harris Make Victory 
Speeches: 'A Time to Heal'

 Shortly after American media called the presidential election 
for former Vice President Joe Biden, Donald Trump released 
a statement claiming the election was "far from over," vowing 
to take the election to the courts.

US President-elect Joe Biden and Vice President-elect Kamala 
Harris made victory speeches to the American nation Saturday 
night in Wilmington, Delaware, with primetime remarks 
stressing unity for a sharply-divided nation.

"While I may be 
the first woman 
in this office, I 
will not be the 
last. Because 
every little girl 
watching tonight 
sees that this 
is a country of 
possibilities," 
she added.

In his 
statement, 
Trump 
reiterated 
claims that 
votes are 
being counted 
improperly. 
He also 
emphasized 
his campaign's 
legal challenges 
to the voting 
process, several 
of which have 
already been 
thrown out of 
courts because 
of a lack of any 
evidence of 
wrongdoing.



بیت کوین باز هم رکورد زد
بر اساس آخرین اخبار منتشر شده بهای بیت کوین که محبوب ترین ارز دیجیتالی به شمار می آید رکورد جدیدی 

را ثبت کرده و از ۱۵ هزار دلار فراتر رفته است.
تشدید ابهامات مربوط به آینده اقتصاد جهانی و موج ســوم کرونا سبب یورش سرمایه گذاران به بازار ارزهای 

دیجیتال شده است.
در طول سه سال گذشته این اولین باری است که بهای این ارز دیجیتال ۱۵ هزار دلاری شده است.

به باور کارشناسان تداوم وضعیت کرونا می تواند موجبات افزایش بیشتر بهای این ارز دیجیتال را فراهم آورد.
آمارها حاکی است افزایش تمایل معامله گران به خرید بیت کوین سبب شده است بهای این ارز دیجیتالی روز به روز افزایش 

یابد. در طول هفته گذشته میزان تقاضا برای خرید بیت کوین  ۱۱.۴ درصد افزایش یافته است.
در حال حاضر هر بیت کوین با بیش از ۷ درصد افزایش ۱۵ هزار و ۸۴ دلار  و ۵۴ سنت معامله می شود که این رقم به بیشترین میزان خود 

از سال ۲۰۱۷ میلادی رسیده است. گفتنی است سایر ارزهای دیجیتالی نیز با حدود یک و نیم تا ۲ درصد رشد داشته اند. به عنوان مثال در حال 
حاضر اتریوم با ۲ و نیم درصد رشد به ۴۱۱ دلار و ۸۹ سنت رسیده است. در حال حاضر، کل ارزش کل بازار ارزهای دیجیتال حدود ۴۰۳ میلیارد 

دلار برآورد شده است که از این میزان بیت کوین ۶۳.۸ درصد از ارزش بازار را به خود اختصاص داده است.

از بازار روغن چه خبر؟
علیرغم انتشار اخباری مبنی بر توزیع گسترده روغن خوراکی در بازار، مشاهدات میدانی حاکی از آن است که 
هنوز روغن نباتی در بازار به صورت محدود عرضه می شــود. اواخر شهریورماه بود که عرضه روغن جامد در 
فروشگاه ها کم شد و قیمت آن نیز افزایش یافت. کمتر از یک ماه بعد نیز روغن مایع در بازار کمیاب شد؛ به طوری 
که این کالا یا در مغازه ها و فروشگاه های بزرگ نبود یا به هرنفر تنها یک روغن فروخته می شد. البته بعضی از 

گزارش های رسیده نیز حاکی از آن است که برخی فروشندگان از این فرصت استفاده و روغن های موجود در 
مغازه های خود را با قیمت بالاتر به مشتریان عرضه کردند.  کمیاب شدن روغن جامد و مایع و فروش آن به صورت 

محدود در رسانه ها در حالی خبرساز شد که  پیش تر دبیر انجمن صنفی روغن نباتی ایران گفته بود که به دلیل تحریم 
های ظالمانه و مشکلات ارزی و انتقال آن در تامین روغن خام مشکلاتی ایجاد شده است که بایستی دستگاه های مربوطه با 

یکدیگر همکاری کرده و چالش پیش آمده را حل کنند  و همچنین بانک مرکزی نیز  بایستی در تخصیص ارز برای واردات روغن به سرعت وارد عمل 
شود. البته  چندی بعد شرکت بازرگانی دولتی ایران خبر از تزریق روغن به بازار داد و براساس اعلام معاون بازرگانی این شرکت  ۷۰ هزارتن روغن از 
ذخایر برای خانوار و صنف و صنعت  تامین و توزیع شد. در این راستا سرپرست دفتر برنامه ریزی تامین، توزیع و تنظیم بازار نیزگفت: به دلیل جو ایجاد 

شده در بازار روغن، برخی  می خواهند روغن بخرند و در خانه انبار کنند که این مسئله باعث شده تقاضا مضاعف شود.

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش
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جدا از اینکه چرا 
انتخاب رئیس 

جمهور یک کشور در 
فرسنگ ها دورتر از ما 

بر اقتصاد کشورمان 
باید تاثیر گذار باشد، 
حال این سوال مطرح 
است که این واحد ها 

قبل از این کجا 
بوده اند که حالا یکجا 

عرضه می شوند؟
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معاون اسبق ارزی بانک 
مرکزی:پیروزی بایدن 

انتظارات تورمی را کاهش داد

قیمت دلار به کمتر 
از بیست هزار تومان 

می رسد؟
یک کارشناس بانکی معتقد است نرخ 
واقعی دلار در ایــران باید بین ۱۸ تا 
۲۲ هزار تومان باشد و بانک مرکزی 
و دولت باید با ایجاد تمهیداتی روند 
کاهشــی نرخ دلار تا رسیدن به این 

کانال را ادامه دهند.
پس از اینکه جو بایدن از دونالد ترامپ 
پیش افتاد بازار ارز ایــران ناگهان با 
فروکش کردن افزایــش قیمت ارز 
مواجه شــد. نرخ هر دلار امریکا که 
به ۳۲ هزار تومان رسیده بود در روز 
شــنبه ناگهان به کمتر از ۲۴ هزار و 
۵۰۰ تومان رسید. این در حالی بود 
که هنوز پیروزی جو بایدن رسما اعلام 
نشده بود و شمارش انتخابات امریکا 
هنوز ادامه داشت اما پیش افتادن او 
به شدت انتظارات تورمی در ایران را 

کاهش داد.
سید کمال ســید علی، کارشناس 
اقتصادی، در رابطه با تحولات اخیر 
در بازار گفت: ببینید افزایش چند ماه 
اخیر قیمت دلار نه ناشی از واقعیات 
اقتصادی کشور که ناشی از فشارهای 
سیاسی بود. در این مدت هجده بانک 
ایرانی تحریم شدند و فشار حداکثری 
به نظام بانکی وارد شد. همین امر نرخ 
هر دلار را تــا ۳۲ هزار تومان افزایش 
داد آن هم در شرایطی که متغیرهای 
کلان اقتصادی چنین سیگنال هایی 
را به بازار ارز نمی دادنــد. او ادامه داد: 
انتظارات تورمی این افزایش قیمت 
دلار را عملی کرد. وقتــی انتظارات 
تورمی بالا می رود چنین می شود و 
حالا با نزدیک شدن جو بایدن به کاخ 
سفید این انتظارات تورمی تغییر کرد. 
درنتیجه طبیعی است که امروز نرخ 
دلار به کمتر از ۲۵ هزار تومان رسید 
و درواقع انتظارات تورمی گذشــته 
تخلیه شوند. وی تصریح کرد: در این 
شرایط انتظار می رود بانک مرکزی 
تمهیدات لازم را بیاندیشد و به مسائل 
صرفا احساسی نگاه نکند. همانطور 
که گفتم نرخ تعادلی ارز در کشــور 
ما، در کنار عواملی چون نرخ تورم و 
افزایش نقدینگی دلار را به ۳۲ هزار 
تومان نمی رساند و شرایط احساسی 
زمینه آن را چید. اکنون هم باید بانک 
مرکزی شرایط را به گونه ای سوق دهد 
که به تدریج از انتظارات تورمی کاسته 
شود و با یک شــیب ملایم قیمت ها 

روند کاهشی داشته باشند.

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
N E W S

جو روانــی حاکم به دنبال 
انتخاب »جو بایدن« نامزد 
ریاست جمهوری آمریکا 
بر روند عرضــه و تقاضای 
بازار های مالی کشــورمان 
تاثیر گذاشته اســت و تا 
این لحظه روند بازار دلار، 
سکه و طلا با ریزش های چشمگیر خود، 
خریداران، فروشندگان و دلالان را غافلگیر 

کرده است.
البته این هیجانات تحت تاثیر انتخابات 
آمریکا به قیمت ســکه و دلار ختم نشده 
و حالا بازار مســکن هم تحت تاثیر این 
انتخابات قرار گرفته اســت و در روز هایی 
که جو کاهش قیمت بر بازار های مختلف 
مسلط شده ، حالا بازار مسکن هم شاهد 

واکنش های لحظه ای است.
طی روزهای گذشــته انتشار آگهی های 
فروش مسکن مُهر تاییدی بر این ادعاست. 
با این حال از نگاه برخی از کارشناســان 
ممکن است واکنش بازار مسکن به ریزش 

به اندازه بازار خودرو، دلار و طلا نباشد.
اگر چه هنوز ثبت قیمت ها در سایت های 

خرید و فروش اینترنتی با محدودیت هایی 
همراه اســت امــا مشــاهدات میدانی 
نشان می دهد در ســه روز گذشته تعداد 
آگهی های فروش مســکن در شهرهای 
مختلف کشور بسیار افزایش یافته است. 
همچنین در بازار اجاره نیز مالکانی که تا 
پیش از این تنها بــه دریافت رهن راضی 
بودند، حالا با تغییر رویــه، مبالغ رهن را 
کاهش داده و به اخذ اجاره بها در کنار مبلغ 
رهن راضی شده اند. در شرایطی که بسیاری 
از مالکان و دلالان تا چند روز پیش حاضر 
به فروش ملک خود نبوده اند و سودای سود 
بیشتر را در سر می پروراندند حالا نه تنها 
مالکان جزء بلکه دلالان ایــن بازار هم از 
ترس ضرر های چند صد میلیون تومانی 
و چند میلیاردی، واحد هــای خود را  به 
صورت یکجا عرضه کرده اند. این تبلیغات 
در شرایطی در سایت های مختلف ثبت 
شده است که در چند ماه گذشته عرضه ، 
در مقابل تقاضای متقاضیان آنچنان کم بود 

که خود سبب افزایش قیمت ها شده بود.
جدا از اینکه چرا انتخاب رئیس جمهور یک 
کشور در فرسنگ ها دورتر از ما بر اقتصاد 
کشورمان باید تاثیر گذار باشد، حال این 
سوال مطرح اســت که این واحد ها قبل 
از این کجا بوده اند کــه حالا یکجا عرضه 

می شوند؟
آنچه مسلم است این است که دلالان دلار، 
خودرو و مسکن که پیشتر تنها به فکر سود 
حداکثری بوده اند حالا تنها خواسته شان 

این اســت که کمتر زیان ببینند. تصویر 
زیر نمونه ای از پیام منتشر شده در یکی از 
گروه های دلالان خودرو است که این روزها 
منتشر شده است. محتوای این پیام حاکی 
از این اســت که با توجه به شرایط حاکم 
بر بازار این افراد در حال دلداری دادن به 

یکدیگر هستند.
در این رابطه حســام عقبائی نایب رئیس 
اتحادیه مشاوران املاک کشور در خصوص 
شرایط موجود در بازار مسکن تحت تاثیر 
برگزاری انتخابات ریاست جمهوری آمریکا 
در گفت وگو با خبرنگار مســکن باشگاه 
خبرنــگاران جوان با بیــان اینکه قیمت 
مسکن از ابتدای ســال در حوزه خرید و 
فروش شاهد رشــد ۱۰۰ درصدی بوده 
است، گفت: در چهار سال گذشته تقریباً 
قیمت مسکن رشد ۵۰۰ درصدی داشته 
و البته همسو با نوســانات ارزی در حوزه 
اقتصاد کشــور روز به روز شاهد گران تر 
شدن قیمت مسکن به ویژه در حوزه خرید 
و فــروش بوده ایم. نایــب رئیس اتحادیه 
مشاوران املاک کشــور توضیح داد: هم 
اکنون میانگین متوسط قیمت آپارتمان 
در تهران ۲۵ میلیون تومان است و وام های 
۱۵۰ تا ۱۶۰ میلیون تومانی تنها جوابگوی 
خرید ۵ تا ۶ متر آپارتمان است، بنابراین 
عمده کسانی که هم اکنون در بازار مسکن 

حضور دارند افراد سرمایه گذار هستند.
به گفته عقبائی در یکی دو ماه اخیر شاهد 
کاهش چشمگیر میزان معاملات مسکن 

بوده ایم.
نایب رئیس اول اتحادیه مشاوران املاک 
کشور با بیان اینکه کاهش میزان معاملات 
مســکن در یکی دو ماه اخیر نقش بسیار 
موثری در این بازار داشته است، افزود: بازار 
مسکن همانند بازار سکه و ارز نیست که 
مالکان آن ها به صورت انبوه اقدام به عرضه 
واحد های خود کنند بلکه خرید و فروش 

و یا عرضه حدود ۱ تا ۲ ماه زمان می برد.
او با بیان اینکه ممکن اســت در برخی از 
آگهی ها عرضه انبوه مســکن راه شاهد 
باشیم، اما این به معنای محقق شدن این 
معاملات نیســت گفت: بازار مسکن در 
این شرایط متقاضیان مسکن را به انجام 

معاملات ترغیب نمی کند.
عقبائی با اشــاره به اینکه بحث فروش و 
عرضه مسکن حتی در سایت های مجازی 

هم به معنای تحقق و معاملات نیســت 
افزود: اخبار انتخابــات آمریکا هم که در 
یکی دو هفته اخیر داغ شده نقش چندانی 

در رونق این بازار نداشته است.
او تصریح کــرد: انتخابــات آمریکا نقش 
چندانی در حوزه بازار مسکن ندارد بلکه 
این بازار بسیار متاثر از بازار ارز طلا و سکه 
است و در صورتی که این بازار ها با کاهش 
قیمت روبه رو شــوند به طور قطع بر بازار 

مسکن هم تاثیرگذار خواهند بود.
نایب رئیس اول اتحادیه املاک کشور بیان 
کرد: در صورتی که روند کاهشی قیمت ارز 
ادامه داشته  باشــد و به روند ثابتی برسد 
به طور قطع یکی از شــاخص ها در حوزه 
مسکن به شــمار می رود و به نوعی باعث 

ایجاد ثبات در این بازار هم خواهد شد.
این مقام مسئول توضیح داد: کاهش نرخ 

ارز باعث کاهش قیمت مسکن نمی شود 
بلکه به واقعی شدن قیمت مسکن کمک 
می کند چرا که در چند ماه گذشته قیمت 
مسکن رشد بسیار نامتعارفی داشته است، 
به طور مثال اگر قیمت واقعی مســکن 
متری ۱۵ میلیون تومان باشد هم اکنون 
در جریان نوسانات اخیر قیمت آن به ۳۰ 
میلیون تومان رسیده و با کاهش نرخ ارز 
قیمت آن به ۲۵ میلیــون تومان خواهد 
رسید که این به معنای ارزان شدن قیمت 
مسکن نیست بلکه به معنای نزدیک شدن 

به قیمت واقعی است.
عقبائی با بیان اینکه قیمت مسکن در چند 
وقت اخیر یک رشد نامتعارفی داشته است، 
گفت: در نیمه دوم سال ۹۹ اگر قیمت ارز 
کاهش داشته باشــد، قیمت مسکن هم 

متناسب با آن کاهش می یابد.

 بازارهای داخلی تحت تاثیر انتخابات آمریکا 

دلالان مسکن برای فروش یکجا به خط شدند!
با مشخص شدن نتیجه نهایی انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، 
حالا دلالان بازارهای مالی از ترس زیان به دنبال نقدشوندگی 
هستند. در حالی که نامزد حزب دموکرات ایالت متحده آمریکا در 
یک قدمی کرسی کاخ سفید قرار گرفته است حالا پای تبلیغات 
عجیب و غریب به سایت های خرید و فروش ایرانی باز شده است.

حمل و نقل

قیمت بلیت هواپیما کاهش می یابد
رییس سازمان هواپیمایی گفت: در نشست مشترک با اعضای کمیسیون عمران مقرر شد که سازمان 
هواپیمایی نشســتی را برای آنالیز هزینه های ایرلاین ها برگزار کرده تا پس از آن، شــورای عالی 
هواپیمایی نرخ نامه جدید را اعلام رسمی کند. ان شاءالله قیمت کنونی بلیت هواپیما کاهش خواهد 

یافت.

تورج دهقانی زنگنه رئیس سازمان هواپیمایی کشور با اشــاره به برگزاری نشست مشترک با اعضای کمیسیون 
عمران مجلس، رئیس و دبیر انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی، معاون سازمان حمایت از مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان و روسای شرکت های هواپیمایی، گفت: دراین  نشست موضوع افزایش قیمت بلیط هواپیما مورد 

بحث و بررسی قرار گرفت و دغدغه های نمایندگان مجلس در این رابطه استماع شد.

   قیمت کنونی بلیط هواپیما کاهش خواهد یافت
معاون وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: در این  نشست مقرر شد که سازمان هواپیمایی نشستی را برای بررسی و آنالیز 
هزینه های ایرلاین ها و قیمت های درخواســتی آن ها برگزار کند تا پس از آن، شورای عالی هواپیمایی نرخ نامه 

جدید پروازهای هوایی را اعلام رسمی کند. ان شاءالله قیمت کنونی بلیط هواپیما کاهش خواهد یافت.

    تعیین کف قیمتی از سوی ایرلاین ها غیرقانونی است
وی با اشاره به تخلف ایرلاین ها در بالا بردن کف قیمت بلیط هواپیما، گفت: سازمان هواپیمایی به هیچ وجه قائل به 
کف و سقف قیمتی نیست، ما می گوییم که بازار و نظام عرضه و تقاضا باید قیمت را تعیین کند. از این رو تعیین کف 

قیمتی از سوی ایرلاین ها غیرقانونی بوده و سازمان هواپیمایی با آن ها برخورد خواهد کرد.

حقوق و دستمزد

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش

سال آینده حقوق ها چقدر 
افزایش می یابد؟

حقوق و دســتمزد با توجه به نرخ تورم 
هرســاله افزایش قابل توجهی را به خود 

می بیند.

حقوق یکی از مهم ترین 
موضوعــات در تدوین 
بودجه در کشورهاســت، رقمی که طبق گفته 
بسیاری از کارشناسان ۴۵ درصد بودجه عمومی 
کل کشور را در بر می گیرد. اهمیت این موضوع 
زمانی بیشتر می شود که تعداد شاغلان زیادی 
از جامعه، کارمندان رسمی دولت، شرکت های 

دولتی، بازنشستگان و کارگران باشند.
۱۴ آبان امسال اولین تقدیمی سازمان برنامه و 
بودجه کشور به مجلس در بودجه آخرین سال 
تصدی دولت دوازدهم رقم خورد و ســازمان 
برنامه و بودجه کشور، لایحه بودجه شرکت های 
دولتی را در زمان مقرر و به گفته خود یک روز 
زودتر هم به مجلس ارائه کرد. شرکت های دولتی 
که موضوع بحث و انتقاد بسیاری از مجلسی ها، 
کارشناسان و صاحبنظران اقتصادی کشور قرار 

گرفته است.
 

 ســال آینده حقوق ها چقدر افزایش 
می یابد؟

آن طور که نقشه راه تدوین و تقدیم بودجه نشان 
می دهد دولت با تمام سرعت خود را به جایگاه 
مشخص شده در جدول رسانده است، هرچند 
این بین کرونایی که یکباره بــر اقتصاد جهان 
ظهور کرد، رئیس ســازمان برنامه  و بودجه را 
هم به چالش مبارزه با خود کشاند اما منجر نشد 

تا این نهاد گزارش نحوه عملکرد شــرکت های 
دولتی را دیر به مجلس شورای اسلامی تقدیم 

کند.
بالسینی کارشناس اقتصادی با اشاره به نزدیک 
شــدن زمان تقدیم بودجه ۱۴۰۰ به مجلس 
شورای اسلامی اظهار کرد: مدت هاست بحث 
اصلاح ساختار بودجه، متوازن سازی و کاهش 
کسری های بودجه در دستور کار است، آذرماه 
۱۳۹۷ بود که رهبری از مجلس خواســتند تا 
ساختار بودجه را تغییر داده و  در سال ۹۸ این امر 
اجرایی شود اما متاسفانه در آن سال اتفاق نیفتاد.

وی در پاسخ به این سوال که توازنی میان افزایش 
حقوق ها در سال آینده و تورم دیده می شود؟ 
بیان کرد: افزایش حقوق به نرخ ۲۵ درصد برای 
کارمندان در مباحث مختلفی دیده می شــود. 
دولت بودجه ۹۹ حقوق کارکنان  خود را ۱۱۳ 
هزار میلیارد تومان و بازنشستگان را هم ۱۳۰ 
هزار میلیــارد تومان مصوب کرده بود. رســما 
دولت ۲۴۳ هزار میلیارد تومان از بودجه ۵۰۰ 
هزار میلیِاردی خود را حقوق و دستمزد پرداخت 

می کند. 
این کارشناس مسائل اقتصادی ابراز کرد: وقتی 
حرف از افزایش  ۲۵ درصدی حقوق کارمندان 
در سال ۱۴۰۰ می شــود،  یعنی دولت باید ۶۰ 
هزار میلیارد تومان بار مالی بــرای کارمندان 
خود تامین کند، اما آیا این افزایش حقوق الزامی 

است؟
بالسینی ادامه داد: قطعا بله،  چرا که در اقتصاد 
فعلی ایــران ایــن عملکرد جــزو هزینه های 
ضروریست، اما این گونه افزایش را باید با منابع در 
نظر بگیریم. اما بهتر نیست آنچه که باعث شده 
تا سالیانه حقوق و دستمزد به این میزان افزایش 

پیدا کند را اصلاح کنیم؟ 

وی افزود: سال هاســت به جای پرداختن 
به علت ها به معلول ها رسیدگی شده است. 
تورم خطرناک و کاهش قدرت خرید مصرف 
کنندگان عمومی منجر به افزایش حقوق و در 
نهایت افزایش دوباره نقدینگی در کشور شده 
است. سیاست های اشتباه به انتظارات تورمی 
دامن زده است و منجر شده است تا به جای حل 

درد به دنبال مُسکن باشیم.

 ســال آینده حقوق ها چقدر افزایش 
می یابد؟

این کارشــناس اقتصادی در ادامه با اشــاره به 
کاهش هزینه های غیرضرور در دولت ها بیان 
کرد:  در بودجه ۹۹ هم شــاهد آنیم که شرایط 
ناهنجار طوری اقتصاد را متحول کرد که اصلاح 
ساختار بودجه در سال ۹۹ هم در مجلس مورد 
بررسی قرار نگرفت و بودجه با تصویب سران قوا 

نهایی شد و این اشکال جدی است،
وی تاکید کرد: چــون لایحه بودجه مهمترین 
برنامه برای مدیریت یک کشــور اســت وقتی 
که بودجــه بــدون بررســی و کارشناســی 
 نهایی شــود نتیجه ای جز عملکــرد ضعیف

 نخواهد داشت.
بالسینی ابراز کرد: زمانی که راجع اصلاح ساختار 
بودجه صحبت می شــود. ۲ بخــش مصارف و 
درآمد ها مورد بررسی قرار می گیرد در یک نگاه 
کلی درآمد ها در بودجه مالیات، عایدتان نفتی و 
درآمد هایی که از ناحیه استقراض و فروش اوراق 

بدست می آید تنظیم می شود.

 ســال آینده حقوق ها چقدر افزایش 
می یابد؟

وی افزود: در بخش مصارف هــم، هزینه های 
مصرفی )بودجه جاری( و هزینه های ســرمایه 
گــذاری )هزینه های عمرانــی( و بخش دیگر 
با نام هزینه های دیون دولــت خود نمایی می 
کنند. این شمای کلی است که تقدیم مجلس 
می شود. اصلاح ساختار به این معناست که دولت 
درآمد ها را به سمت درآمد پایدار و با تحقق بیشتر 
و هزینه های را معقول کند تا شاهد کسری های 
این چنینی نباشــیم. بودجــه ۱۴۰۰ نیازمند 

شفافیت کافی و توازن جدی است.
این پژوهشــگر اقتصادی اذعان کــرد: منابع و 
مصارف وقتی تعیین می شوند باید شفاف باشند، 
برای ایجاد منابع پایدار مباحث مختلفی وجود 
دارد. ولی هنوز اشکالات زیادی دیده می شود. در 
بخش مصارف باید برای کوچک سازی و کاهش 

هزینه های از تصدی گری ها بکاهیم.
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نخستین نوآوردگاه مرکز نوآوری ایرانسل آغاز شد
نخستین استارت آپ ویکند مرکز نوآوری ایرانسل، با حضور ۱۰ تیم استارت آپی آغاز شد. داوری نهایی و 

اختتامیه نیز برگزار شد. 
نخستین نوآوردگاه )استارت آپ ویکند( مرکز نوآوری ایرانسل صبح جمعه ۱۶ آبان ماه ۱۳۹۹ با حضور ۱۰ 
تیم استارت آپی آغاز شد. در این مراسم دکتر حسن بولوردی، معاون فنی و مهندسی ایرانسل و مدیرعامل 

مجموعه »ایرانسل لبز« و مهندس محمد خلج، عضو هیأت مدیره و مدیرعامل اسنپ و عضو هیأت مدیره  
ایرانسل لبز به ارائه  سخنانی پرداختند.

مجموعه  ایرانسل لبز )Irancell Labs( شامل سه بخش »تحقیق و توسعه«، »مرکز نوآوری ایرانسل« و »آکادمی 
ایرانسل« است که از سال گذشته با هدف تعمیق ارتباط ایرانسل با جامعه  دانشگاهی و کمک به مراکز علمی، استارت آپ ها و 

شرکت های فناور تأسیس شد.
مدیرعامل ایرانسل لبز در نخستین نوآوردگاه ایرانسل، نوآوری را در وهله  اول، کلیدی برای حل مشکلات و چالش ها و ارائه  خدمات بهتر به 
مشترکان و در وهله  دوم به عنوان یک مزیت رقابتی برای حضور در بازار برشمرد؛ او تأکید کرد که ایرانسل معتقد است نوآوری باید در تمام ارکان 

شرکت، اعم از فرایندها، محصولات و خدمات به مشتریان جاری باشد و در فکر و کردار کارکنان نهادینه شود.

سه عنصر نامرئی در شکل گیری 
عملکرد افراد وجود دارد که 

تاثیر شگرف وتعیین کننده ای بر 
عملکرد کلیه سطوح شرکت ها 

و سازمان ها داشته و قدرت و 
کارآمدی هر مدیری بر اساس 

میزان توجه او به این سه عنصر 
و عامل تعیین کننده مشخص 

می شود

،،
برترین ها

یادداشـــت
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خلاقیت شاید جالب باشد 
اما ترســناک نیز هست. 
بنابراین، چگونه می توان 
یک تیم را به سمت تغییر 
مسیر هدایت کرد؟ به اعتقاد 
دانا براونلی، نخستین قدم 
برای مدیــران، پیدا کردن 
شرکت های مشاور مســایل حرفه ای 
است تا بتواند به خوبی افراد تغییرناپذیر 
را شناسایی کند.  همه کارمندانی که از 
تغییرات هراس دارند مثل هم نیستند. 
اینکه بدانید کارمند شما از کدام نوع افراد 
تغییرناپذیر است به شما کمک می کند تا 

او را اصلاح یا اخراج کنید.
در ادامه سه نوع شخصیت کارمندی را 
معرفی می کنیم که شــدیدا در مقابل 

تغییرات ایستادگی می کنند.

   1.    تغییرناپذیرهای »مثبت«
در یک گروه این افراد کاملا مثبت دیده 
می شوند، اما خیلی کم نظر و ایده های 

مثبت برای پیشرفت دارند.
راهکار: مطمئن شوید آنها نارضایتی خود 
را در جمع مطرح می کنند در نتیجه شما 
می توانید از این موضوع استفاده کنید و 
بگویید نمی خواهید کسی جو شرکت را 
با حرف های کنایه آمیز و نیش دار خراب 
کند. آیا از عهده چنین کاری بر می آیید؟ 
برای این هدف می توانید از همه اعضای 
گروه بخواهید تا نگرانی ها خود در مورد 
تغییرات پیشنهادی را بنویسند و آن را 

در یک جلسه در مقابل همه بیان کنند.

   2.    تغییرناپذیرهــای »منحصر 
به فرد«

این افراد تصور می کنند موقعیت آنها با 
بقیه فرق دارد. به هــر دلیلی، آنها تصور 
می کنند منحصربه فرد هستند و به تغییر 

همگام دیگران نیازی ندارند.
راهکار: بهترین راهــکار رک و صادق 
بودن اســت. تاکید داشــته باشید این 
تغییرات برای همه اعضای شرکت است 
و همه باید به طــور ۱۰۰ درصد در این 

تغییرات شریک باشند.

   3.    تغییرناپذیرهای که می گویند 
»ما برای مطالعه نیاز به زمان بیشتر 

داریم«
این افراد قربانی تحلیل و آنالیز مســایل 
هستند. آنها هرگز پیش از تحلیل همه 
جوانب یک تغییر، به آن تن نمی دهند. 
باید از همه جوانب ایــده های جدید و 

تغییرات پیش رو سر در بیاورند.
راهکار: خیلی رک و پوست کنده کمال 
گرایی آنها را از بین ببرید و به اصطلاح دم 
آنها را قیچی کنید. به آنها بگویید  شاید 
هدف کامل و بی نقص نباشد، اما کاملا 
بررسی شده و درست است. سپس یک 
زمان محدود برای مطالعه و تحقیق در 
اختیار آنها قرار دهیــد. به محض پایان 
یافتن آن زمان، دیگر مهلتی به آنها ندهید 
تا متوجه شود روی حرف خود هستید و 

به حرفی که زده اید اعتقاد کامل دارید.

   اشتباهی رایج در میان مدیران
یکی از رایج ترین اشــتباهات در میان 
مدیران بــه تاکید بیش از حــد آنها بر 
کنترل فعالیت های کارکنان و استفاده 
از اجبار برای ایجاد تغییرات در سازمان 
مربوط می شود. متاســفانه این رویکرد 
قرون وســطایی و اشــتباه همچنان در 
بســیاری از رهبران و مدیران امروزین 
مشاهده می شــود و آنها عادت کرده اند 
که از موضع قدرت و با اســتفاده از قوه 
قهریه ای که بر اساس الگوهای کنترل و 
فرمان به آنها اعطا شده است، عمل کنند و 
به اهدافی چون افزایش بهره وری و ایجاد 
تغییر برســند. با این همه ثابت شده که 
در دنیای پویا و پر تحول امروز ما، چنین 
رویکردهایی به هیچ عنوان کارآیی نداشته 
و راه به جایی نخواهد برد. در مقابل، توجه 
خاص به عوامل نامرئــی و نرم مرتبط با 
رفتار افراد می تواند عامل شکل گیری و 
گسترش تغییرات چشمگیری در سازمان 

شود و تداوم آن را نیز تضمین کند.

هنگامی که تنها انگیزه یک کارمند برای 
انجام کار ترس از توبیخ شدن توسط مقام 
مافوق و به دردسر افتادن در محیط کار 
باشــد، مدیران مجبورند برای حصول 
اطمینان از انجام وظیفــه کارمندان و 
زیردستانشان و یا ایجاد هرگونه تغییری 
در سازمان های متبوع شان، به طور دائمی 
رفتار و کارکرد تمام کارکنان را کنترل 
و رصد کنند، چراکــه اگر چنین نکنند 
کسی کاری را انجام نخواهد داد. در نتیجه 
مدیری که چنین رویکــردی را دنبال 
کند، باید بخش عمده ای از وقت و انرژی 
خود را صرف »کنترل و رصد کارمندان 
و زیردســتان« کند و در نتیجه از عمل 
به ســایر وظایف و کارکرد های خود باز 
می ماند. علاوه بر این، اجرای چنین روشی 
در محیط های کاری بزرگ و شلوغ عملا 
غیرممکن است و در صورت عدم تداوم 
یافتن نیز نتیجه ای جز بازگشت شرایط به 
وضعیت قبلی یا حتی بدتر شدن شرایط 

به بار نخواهد آورد.
یکی از واقعیت های دنیای کسب و کار 
امروز، وجود قدرت انتخاب کردن و حق 
انتخاب فردی کارمندان و زیردســتان 
است که در سیستم های مدیریتی مبتنی 
بر اجبار و کنترل جایگاهــی ندارد و در 
نتیجه فقدان این حــق انتخاب در یک 
سازمان است که بســیاری از نیروهای 
کارآمد و مســتقل آنجا را ترک کرده و 
به ســازمان های آزادتر و مشــارکتی تر 
نقل مکان می کنند. به همین دلیل هم 

هست که بسیاری از صاحب نظران دنیای 
مدیریت بر این نکته پافشاری می کنند 
که بهترین و مطمئن ترین راه برای ایجاد 
تغییرات مثبت و پایدار در هر سازمانی 
عبارت اســت از ایجاد تغییر دائمی در 
رفتار کارکنان که از طریق متحول سازی 
فکرها و الگوهای رفتاری تحقق می یابد. 
در این میان باید توجه داشــت که برای 
دگرگون سازی فکرها و الگوهای رفتاری 
در ابتدا باید به ســراغ عوامــل نامرئی 
شــکل دهنده رفتار رفت و آنها را به نحو 

مطلوبی تغییر داد.

   عوامل نامرئی عملکرد
به طــور کلی، ســه عنصــر نامرئی در 
شکل گیری عملکرد افراد وجود دارد که 
تاثیر شگرف وتعیین کننده ای بر عملکرد 
کلیه سطوح شرکت ها و سازمان ها داشته 
و قدرت و کارآمدی هر مدیری بر اساس 
میزان توجه او به این سه عنصر و عامل 
تعیین کننده مشخص می شود. نخستین 
عامل نامرئی موثــر بر عملکرد، کیفیت 
نتایج و دســتاوردها است که به کیفیت 
اقدامات و رفتارهای کارکنان سازمان و 
میزان تاثیرگذاری مدیران بر شکل گیری 
آنها مربوط می شود. هنگامی که یک مدیر 
بتواند با ایجاد و تقویت تغییرات مثبت در 
رفتار و فعالیت هــای کارمندان، موجب 
به دست آمدن نتایج مطلوب تری شود، 
در واقع توانسته نقش مدیریتی خود را به 

شکل مطلوبی انجام دهد.
دومیــن عنصــر نامرئی عملکــرد به 
تاثیرگذاری مدیران بر بهبود رفتارهای 
سازمانی کارکنان مربوط می شود. اگرچه 
بســیاری بر این باورند که عامل اصلی و 
کلیدی در شکل گیری الگوهای رفتاری 
کارکنان حول محور مهارت ها متمرکز 
می شود، اما باید دانست که عواملی چون 

احساسات و عواطف کارکنان نیز در این 
میان نقش بسزا و تعیین کننده ای دارد 
و چنانچه مدیــری بتواند کاری کند که 
کارمندانش همان احساســی را داشته 
باشند که او دارد و همان چیزی را بخواهند 
که او می خواهد، آن گاه همه مشکلات 
حل خواهد شد و در چنین حالتی است 
که مدیر مطمئن خواهد بود کارمندانش با 
کمال میل و از صمیم دل به خواسته های 
او جامه عمل خواهند پوشاند؛ بدون اینکه 
خود را مجبور و ملزم به این کار ببینند. 
بنابراین باید توجه داشت که احساسات 
و عواطف کارکنان نقشی کلیدی در بروز 
تغییرات رفتــاری و عملکردی مثبت از 
سوی آنها دارد و این همان عامل نامرئی 
سومی است که بر بهبود عملکرد ها تاثیر 
بســزایی دارد. همه ما بارها دیده ایم که 
وجود نگرش های احساســی و عاطفی 
مثبت در محیط کار چه معجزاتی را رقم 
زده و چه ناممکن هایی را ممکن ساخته 
است.بنابراین مدیران می توانند با توجه 
کافی به عوامل نامرئی عملکرد و تمرکز بر 
بخش های نرم و تغییرپذیر ذهن کارکنان، 
آنها را برای پذیرش و انجام هرگونه تغییر 
و تحولی در سازمان بسیج کنند و هرگونه 
مقاومت و ایســتادگی در برابر تغییر و 

تحولات سازنده را درهم بشکنند.

با کارمندان تغییر ناپذیر چه باید کرد؟ 

به سختی سنگ
در تجارت، تقریبا همه انســان ها ادعای خلاقیت و یافتن 
راهکارهای بهتر دارند. خلاقیت داشتن در کار نه تنها هیجان 
انگیز و جالب است، بلکه باعث سوددهی بیشتر نیز می شود. اما 
مطالعات جدید نشان می دهند، با اینکه بسیاری از  مردم ادعا 
می کنند تغییر را دوست دارند اما هنگامی که با تغییر در روش 
همیشگی خود رو به رو می شوند، بسیار مشکوک هستند و این 

را نوعی شکست می پندارند.

یکی از رایج ترین 
اشتباهات در میان 

مدیران به تاکید بیش 
از حد آنها بر کنترل 

فعالیت های کارکنان و 
استفاده از اجبار برای 

ایجاد تغییرات در 
سازمان مربوط می شود

 عضو هیات مدیره 
شرکت بورس:

بورس در انتظار 
روندی متعادل است

انتظــار مــی رود بازار ســهام 
معاملات این هفته را با روندی 
 متعــادل و بعضا مثبــت آغاز

 کند.
قابلیت پیش بینــی از ابزارهای 
مورد نیاز هر فعالیت می باشد که 
بازار سرمایه نیز از این داستان 
مستثنی نیست و در این میان 
پیش بینی می شــود برخی از 
صنایع و شــرکت هــای فعال 
در بورس از مســیر متعادل به 
 سمت مثبت شدن نیز حرکت

 کنند.
جواد عشــقی نــژاد بــا بیان 
مطلب بالا اظهار داشــت: بازار 
ســرمایه در انتظار رخداد یک 
اتفاق برای رهایی از فشــارهای 
 اقتصادی و سیاســی نامعقول

 بود.
در این راســتا نتیجه انتخابات 
امریــکا می تواند به هر ســوی 
که باشــد قابلیت پیش بینی و 
حرکت های متناسب را رقم زده 
 و مولفه های زیر بنایی را انسجام

 ببخشد.
 وی در ادامه با اشــاره به اینکه 
بررسی روند گذشته بازار سهام 
نشان از آن داشــت که به طور 
کلی ، قیمت ها در بازار سرمایه 
نیاز به اصلاح داشتند، گفت: به 
نظر می رسد این روند اصلاحی 
به پایان رسیده باشد و پیش بینی 
می شــود که بازار در آینده ای 
نزدیک یعنی از معاملات هفته 
پیش رو، شــرایط متعادل و را 
داشته باشــد، که البته در نظر 
گرفتــن رفتــار ســایر بازار ها 
 از اهمیــت بالایی برخــوردار

 است.
این فعال بازار سرمایه در ادامه 
یکی از نکات مثبــت پیش رو 
را گشــایش در مراودات مالی 
بین المللی دانســت و افزود: به 
نظر می رســد یکی از مهمترین 
مــوارد، بهبود مــراودات مالی 
ایران در سطح بین المللی باشد. 
این امر می تواند افزایش ارزش 
سهام شرکت های این صنعت 
فعال در بازار سرمایه را به دنبال 

داشته باشد.
عشقی نژاد در ادامه با اظهار این 
مطلب که بورس مــا یک بازار 
هوشمند اســت، گفت: بر این 
اساس کلیت بازار سهام در هفته 
جاری در یک مســیر متعادل  
حرکت خواهد کرد؛ در این راستا 
سهام برخی از شرکت ها ممکن 
است در قیمت های جذاب تری 

معامله شود.
جــواد عشــقی نژاد در ادامــه 
بــا توصیه بــه ســهامداران و 
ســرمایه گــذاران، گفــت: به 
ســهامداران توصیه می شــود 
که همواره در مواردی مشــابه 
چنین رخدادهایی در ســطوح 
بیــن المللــی کــه در اقتصاد 
ایــران تاثیرگــذار هســتند ، 
رفتارهای مبتنی بــر تحلیل را 
از رفتاهای هیجانــی و خرید و 
 فروش های بــدون منطق جدا 

کنند.
به گفته این فعال بازار سرمایه، 
داشــتن چنیــن دیدگاهی در 
ســرمایه گذاران قطعا ســبب 
می شود که منافع بیشتر و کسب 
سودهای بالاتری در انتظار آنها 

باشد.

اقتصاد آنلاین
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

بهره وری در بخش معدن با تکیه بر دانش روز و استارت آپ ها

 بخش معدن و صنایع معدنی کشور دارای ویژگی های اقتصاد 
مقاومتی است و از قابلیت ارزش افزوده بالا نیز بهره می گیرد، 
بنابراین انتظار می رود تا پایان ششمین برنامه توسعه )1۴00- 
13۹۶( سهم آن در اقتصاد ملی افزایش یابد، هرچند که رشد بهره وری این بخش 

با اتکای به دانش روز و شرکت های دانش بنیان است.

موضوع اینکه پیش نیازهای رشــد بهره وری معدن و صنایع معدنی در چه سرفصل هایی 
جانمایی شده باید مورد توجه جدی قرار گیرد که متناسب با آن برنامه ریزی لازم به عمل اید.

تا آنجا که به گفته رییس ســازمان توسعه و نوســازی معادن و صنایع معدنی،همکاری با 
دانشگاه ها باید براساس قراردادهایی باشد که به رشد بهره وری کمک کند و بر این موضوع 
تاکید دارد، چنانچه زمانی که تجهیزات از خارج از کشور وارد می شد، شرکت های خارجی را 
ملزم به آموزش نیروها می کردیم، امروز نرخ بهره وری بالاتری در معدن و صنایع معدنی به 

ثبت می رسید.
واقعیت اینکه، موضوع واردات همراه با آموزش مستمر در نزدیک به چهار دهه مورد غفلت 

مسوولان و برنامه ریزان دســتگاه های اجرایی و در همه زمینه های فرهنگی، 
اجتماعی، اقتصادی و ...بوده و شرایط بگونه ای پیش رفت که وزیر صنعت، معدن 
و تجارت دولت یازدهم در سال ۹۵ به مناسبت روز صنعت و معدن خواستار واردات 
مدیران خارجی شد.  غریب پور با تاکید بر موضوع پیاده سازی آموزش نیروهای 
متخصص، دست یافتن به دانش فنی را زمینه ای  برای استفاده از ظرفیت های 
کنسرسیوم های اکتشافی، بهره گیری از ظرفیت های موجود و همچنین فعال سازی 
طرح هایی که در دوران تحریم ها معطل مانده اند، دانست که می تواند پیامد رشد و 
ارتقای نرخ بهره وری را بدنبال داشته باشد. وی به این نکته هم اشاره دارد که افزایش 
بهره وری معادن نیازمند رشد ضریب استحصال مواد معدنی است. امروز براساس نیاز 
جوامع شرکت های دانش بنیان ) استارت آپی( با شتاب لازم شکل گرفته، هرچند 
که در کشورمان فعالیت در این عرصه به عنوان حرکت نوین محسوب می شود، اما 
ضرورت باور پذیری برای فعالیت این شرکت ها، غیرقابل انکاراست و باید با ملاحظات 

لازم و برنامه ریزی در این مسیر گام برداریم. 

   الزام های رشد بهره وری در معادن 
 غریب پور پیرامــون الزام های رشــد بهره وری در معادن معتقد اســت: بایــد از ظرفیت 
کنسرسیوم های موجود در اکتشــاف معادن استفاده بیشتری شود که این مساله می تواند 

بهره وری بخش معدن را افزایش دهد.
وی خاطرنشان ساخته است: در شرایط تحریم، توســعه منابع انسانی یکی از رویکردهای 

بهره وری محسوب می شود که باید به این مسأله در برنامه ریزی ها توجه ویژه شود.
با این حال، مرور عملکرد دستگاه های اجرایی در چهار دهه گذشته آشکار می سازد، بسیاری 
از دستگاه ها یا منابع مالی لازم برای توسعه امر آموزش نداشته اند، یا با کمترین امکانات برای 

رفع تکلیف نسبت به برگزاری دوره های آموزشی کم هزینه مبادرت ورزیده اند.
 غریب پور موضوع اجرای سه میلیارد دلار طرح معدنی و صنایع معدنی با اشتغال زایی ۶ هزار 
نفری  در سال گذشته را یادآور شد و گفت: امروز موضوع تحقیقات باید مورد توجه جدی قرار 

گیرد و به آن بهای لازم داده شود تا رشد سازمان ها را به نظاره بنشینیم.
امروز دانشگاه های کشور توسط سازمان ایمیدرو براساس ظرفیت های معدنی استان ها به ۱۰ 
منطقه تقسیم بندی شده اند تا از این ظرفیت در بخش معادن و صنایع معدنی استفاده شود، 

اما باید بر اجرای این مهم نظارت مستمر انجام شود تا بازدهی لازم را به دنبال داشته باشد.

   راهبردهایی در مسیر ارتقای بهره وری 
مدیر آموزش، پژوهش و فناوری سازمان ایمیدرو هم معتقد است: ارتقای بهره وری، هم افزایی 
و رقابت پذیری بخش معدن و صنایع معدنی به عنوان محورهایی از راهبردهای  ۹ گانه این 

سازمان است.
وی تصریح دارد: چنانچه در شرایط فعلی کشور، به بخش بهره وری در حوزه معدن توجه لازم 

انجام شود، گامی موثر در رشد اقتصادی کشور محسوب می شود.
امروز شمار معادن فعال کشور بالغ برپنج هزار و ۶۰۰ معدن توسط وزارت صنعت اعلام شده، 
 اما آنچه که کمتر مورد توجه قرار گرفته این معادن با چه میزان بازدهی و بهره وری فعالیت 

دارند.
غلامرضا ملاطاهری یادآور شد: براساس ماده ۴ قانون برنامه ششم توسعه از رشد اقتصادی 
هشت درصدی کشور حداقل ۲.۸درصد باید از محل ارتقای بهره وری کل عوامل تولید حاصل 
شود. وی گفت: براساس هدف گذاری برنامه ششم توسعه در بخش معدن، متوسط رشد سالانه 

ارزش افزوده باید ۸.۸ درصد و متوسط رشد سالانه اشتغال ۴.۶درصد باشد.
براساس برنامه ششم توسعه) ۱۴۰۰- ۱۳۹۶(، متوسط رشد سالانه سرمایه گذاری در بخش 
صنعت و معدن باید ۲۶.۱ درصد و متوسط رشد بهره وری کل عوامل تولید در بخش معدن 

۲.۴ درصد باشد.
 وی خاطرنشان ساخت: آمارهای بین المللی گویای این واقعیت است که در زمینه ارتقای 

بهره وری کشورمان نیاز به برنامه ای منسجم دارد.

   لازمه فراهم سازی منافع جمعی، ارتقای بهره وری 
رییس کمیســیون صنایع و معادن اتاق ایران پیرامون موضوع بهره وری گفته بود: ارتقای 

بهره وری پیامد کاهش قیمت تمام شده کالاها و افزایش منافع جمعی را بدنبال دارد.
بهرام شکوری، مهم ترین مولفه برای بخش خصوصی را رقابتی شدن تولید، کاهش قیمت تمام 

شده و افزایش سود بیشتر و درنتیجه توسعه کسب وکار با ارتقای بهره وری می داند.
 وی گفت: چنانچه به نیروی انسانی و مدیریت به عنوان بخشی از عوامل تولید توجه شود، قیمت 

تمام شده کاهش خواهد یافت.
شکوری گفت: امروز در جهان صنعتی بیشترین محصول با کمترین قیمت تولید می شود و در 
شرکت ها، ضایعات به حد صفر رسیده، ضمن اینکه شاخص های بهره وری بخش خصوصی 

کشورمان در مقایسه با بخش دولتی به شاخص های جهانی نزدیک تر است.

ایرنا
گــــــزارش

استارت آپ


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8

